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MODEL FABRİKA, 
ADANA’NIN YENİ NESİL 

DÖNÜŞÜM MERKEZİ

Adana, 2024 yılı Ocak-Nisan ayları 
arasında 1 milyar dolar ihracat 
gerçekleştirdi. Geçen yılın aynı dönemine 
göre yüzde 7,9 artış sağlandı. 

EN HIZLI BÜYÜYEN İLK 100 
ŞİRKETİN 9’U ADANA’DA!

“ADANA’NIN İHRACATI  
1 MİLYAR DOLARA ULAŞTI”

“ADANA, DİJİTALLEŞME VE 
YENİLİKÇİLİKTE ÖNCÜ OLMALI”

2019-2021 arası 2 yıllık ciro artışı dikkate 
alınarak yapılan Türkiye’nin En Hızlı 
Büyüyen 100 Şirketi Yarışması’nda 
Adana’dan 9 firma listeye girdi.

ADASO’yu ziyaret eden TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu, Adana’nın dijitalleşme ve 
yenilikçilik konularında da öncü bir rol 
üstlenmesi gerektiğini vurguladı.



@adanasanodasi adanasanayiodasi@adanasanodasi Adana Sanayi OdasıADASO

Temel faaliyetleriniz dışındaki tüm hizmetleri 
Tepe Kurumsal Çözümler’e

devredin, rekabet avantajı kazanın!

Konusunda uzman iş gücümüz, teknolojik gelişmelere
hızlıca ayak uyduran yapımız, modern teknik donanım

ve ekipmanlarımızla yanınızdayız!

Teklif ve detaylı bilgi için hemen arayın

www.tepekurumsalcozumler.com



Temel faaliyetleriniz dışındaki tüm hizmetleri 
Tepe Kurumsal Çözümler’e

devredin, rekabet avantajı kazanın!

Konusunda uzman iş gücümüz, teknolojik gelişmelere
hızlıca ayak uyduran yapımız, modern teknik donanım

ve ekipmanlarımızla yanınızdayız!

Teklif ve detaylı bilgi için hemen arayın
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  İMTİYAZ SAHİBİ  
Zeki Kıvanç 
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı

  YAYIN KOORDİNATÖRÜ  
Rafet Milli 
Yönetim Kurulu Üyesi

  YAYIN KURULU  
İmam Gazalı̇ Hıradağı 
Sayman Üye
Abdullah Özdiler 
Yönetim Kurulu Üyesi

  SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ  
Veli Oğuz
Genel Sekreter

  YÖNETİM YERİ  
ADANA SANAYİ ODASI
Turhan Cemal Beriker Bulvarı  
No: 134 Seyhan / ADANA
Tel: (90 - 0322) 436 63 63 Pbx
Web: www.adaso.org.tr
E-Posta: basin@adaso.org.tr

  YAPIM  

NAR PR MEDYA İLETİŞİM
DANIŞMANLIK LTD. ŞTİ.

  YAYIN DİREKTÖRÜ  
Recep Şenyurt
senyurt@narprmedya.com

  İLETİŞİM  
Kurtuluş Mah. Ziyapaşa Blv. 
Hürriyet Apt. B/Blok Kat:1 D:2 
Seyhan/ADANA
Tel: (0322) 606 55 59-79
e-mail: narpr@narprmedya.com 

  BASKI - CİLT  
ALEV DİKİCİ BASIM ve AMB.  
SAN. TİC. LTD. ŞTİ.
Döşeme Mah. Cumhuriyet Cad. 
No:135  01130 Seyhan/ADANA
Tel: 0322 435 13 13

ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKELERİNE UYAR.

Türkiye-Kosova ticaret 
ilişkileri ADASO'da 

masaya yatırıldı

ATO'nun yeni binasını
Hisarcıklıoğlu  
hizmete açtı 

Adana ile Vietnam 
ilişkilerinde yeni dönem 

başlıyor

ADASO'da şirketlerin  
yeni finansman  

yöntemleri ele alındı

Adana  
ekonomisi 

karnavalla çoştu

Sanayiciler dijital 
dönüşüm ve inovasyon 

için buluştu

Dijital dönüşüm 
Adana'dan başladı

"Yeşil dönüşüm, 
sanayiciler için  
büyük bir fırsat"

ADASO'da Kuzey 
Makedonya iş forumu 

düzenlendi

ADASO'DAN BELEDİYE BAŞKANLARINA 
"HAYIRLI OLSUN" ZİYARETLERİ
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Sanayi kampüsü şehrimize değer kazandıracak

İSRAFİL UÇURUM
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANINDAN

Değerli Okurumuz;

A dana Sanayi 
Odası olarak ilk 
çeyreği yoğun 

faaliyetlerle dolu bir dönemi 
geride bıraktık. Ülkemizin 
ilerlemesi ve ekonomik 
büyümesi için kararlı bir 
şekilde çalışmaya devam 
ediyoruz. Adana'yı her 
alanda bir üretim üssü 
hâline getirmek, odamızın 
en büyük hedefi. Bu 
çerçevede birçok çalışmayı 
yürütmekteyiz.
Sanayide ilklerin öncüsü 
olan Adana’mız bölge ve 
ülke sanayisinin gelişimi 
için bir atılımın peşinde. 
Adana’mızda mevcut 
gelişmiş sanayisine ek 
olarak 5 yeni organize 
sanayi bölgesi ve bir dizi 
küçük sanayi sitesinin 
kurulmasıyla ülkemize 
daha fazla katkı sağlamayı 
hedefliyoruz. Adana 
Sanayi Odası olarak 
üyelerimize, şehrimize 
ve ülkemize hizmet 

sunma misyonumuzu 
sürdürüyoruz. Önümüzdeki 
dönemde Adana, köklü 
sanayi gruplarının 
doğduğu bir şehir 
olarak, gerçekleştireceği 
hedefler ve projelerle ülke 
ekonomisine daha da fazla 
katkı sağlayacaktır.
Bu süreçte, Adana Sanayi 
Kampüsü’nde yer alan 
Adana Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merkezi (Model 
Fabrika) ile Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi’nin 
açılışını gerçekleştirdik. 
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanımız Sayın Mehmet 
Fatih Kacır ve kent 
protokolümüzün katılımıyla 
gerçekleşen bu önemli 
adımla, bölge sanayimize 
ve şehrimize katkılarımızı 
artırma hedefindeyiz. 
Özellikle yeşil dönüşüm 
süreçlerine odaklanan 
bu merkezlerimiz, 
sürdürülebilirlik ve 
çevresel bilinç açısından 
büyük önem taşımaktadır. 
Adana Yetkinlik ve Dijital 

Dönüşüm Merkezi, 
sanayi işletmelerine 
dijitalleşme ve teknolojik 
yenilikler konusunda 
rehberlik sağlayarak 
verimliliği artırmayı, 
maliyetleri düşürmeyi ve 
rekabet gücünü artırmayı 
hedeflemektedir. Aynı 
zamanda, Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi ise 
enerji tasarrufu ve yeşil 
teknolojiler konusunda 
çalışan sanayi işletmelerine 
yönelik danışmanlık ve 
eğitim hizmetleri sunarak 
çevresel etkiyi minimize 
etmeyi amaçlamaktadır.

Bu kapsamda, Adana 
Sanayi Odası olarak 
tüm sanayicilerimizin 
ve işletmelerimizin 
bu merkezlerden 
faydalanmalarını özellikle 
istirham ediyoruz. 
Yeşil dönüşüm ve 
sürdürülebilirlik, küresel 
ölçekte önemli bir 
gündem maddesi hâline 
gelmiştir ve bu süreçte 
işletmelerimizin rekabet 
gücünü koruyabilmeleri ve 
gelecek nesillere temiz bir 
çevre bırakabilmeleri için 
önemlidir.
Adana Sanayi Odası 
olarak, geleceğe yönelik 
sürdürülebilir bir sanayi 
için çalışmalarımızı 
sürdüreceğiz ve 
sanayicilerimizin dönüşüm 
süreçlerinde yanlarında 
olmaya devam edeceğiz. 
Yeşil ve dijital dönüşümün 
öneminin bilincinde olarak, 
bütün iş dünyamızı bu 
değerli merkezlerimizden 
faydalanmaya davet 
ediyoruz.

Yeşil dönüşüm 
süreçlerine odaklanan 
bu merkezlerimiz, 
sürdürülebilirlik 
ve çevresel bilinç 
açısından büyük  
önem taşıyor.
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Bir adım önde olmanın yollarını aramalıyız

ZEKİ KIVANÇ
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BAŞKANDAN

Değerli Okurumuz; İşte bu noktada, ihracatın 
gücü devreye giriyor. 
İhracat, bir firmanın 
sınırlarını genişletir, 
potansiyel müşteri tabanını 
artırır ve büyümeyi sağlar. 
Sadece kendi pazarımızda 
değil, aynı zamanda 
uluslararası arenada da 
var olabilmek, bir firmanın 
kimliğini güçlendirir ve 
itibarını artırır.
Türkiye’de orta-yüksek 
teknolojili üretim yapan 
sektörlerin tamamı, teknik 
personel yoğunluğu 
anlamında imalat sanayi 
ortalamasının üzerinde. 
Ama verimlilik bakımından 
ortalamanın altında 
bulunuyorlar. Özellikle 
yüksek ve orta-yüksek 
teknoloji yoğunluklu 
imalat sektörlerinde 
sürdürülebilir rekabet 
gücü kazanabilmemiz 
gerekiyor. Bunun için de 
yüksek verimlilik artışlarını 
kalıcı olarak sağlayacak 
politikaları hayata 
geçirmemiz gerekiyor.  

Ü lke olarak rasyonel 
ekonomi politikaları 
ile karşı karşıyayız. 

Ciddi bir sıkılaşma politikası 
mevcut. Hepinizin bildiği 
gibi Merkez Bankası aldığı 
kararla politika faizini 
piyasa beklentilerine paralel 
olarak yüzde 50 seviyesinde 
sabit bıraktı. Merkez 
Bankası enflasyonda 
belirgin bozulma olursa 
sıkı para politikası duruşu 
sürdüreceğini yayınladığı 
metinde açıkça belirtti.
Görünmez engellerle dolu 
bir dünyada, ayaklarımızı 
sağlam bir şekilde basmak 
ve geleceğe odaklanmak 
büyük önem taşıyor. 
Hepimiz, bu zorlu süreçlerde 
önümüzü görebilmeyi 
arzularız. Ancak, bu arzu 
tek başına yeterli değildir. 
Hazır olmalı ve adımlarımızı 
doğru bir şekilde atmalıyız. 
Bugünün rekabetçi iş 
dünyasında, bir adım önde 
olmanın yollarını aramalıyız. 

Özellikle ikiz dönüşüm 
olarak adlandırılan iklim ve 
teknoloji kaynaklı önemli 
bir değişim ve dönüşümün 
içinde olduğumuz bu 
dönemde bunları yapmamız 
şart. Sanayi ve Teknoloji 
Bakanımız Sayın Mehmet 
Fatih Kacır ve kent 
protokolümüzün katılımıyla 
açılışını gerçekleştirdiğimiz 
Sanayi Kampüsü’müzde bu 
süreçlerle ilgili birbirinden 
önemli çalışmalar 
gerçekleştiriyoruz. Buradan 
iş dünyamızın istifade 
etmesi çok faydalı olacaktır. 
Sanayi Kampüsü'müz, 
bünyesinde Yetkinlik 
ve Dijital Dönüşüm 

Merkezi (Adana Model 
Fabrika), Adana Yenilik 
Merkezi, Çukurova Enerji 
Verimliliği Merkezi, ADASO 
Belgelendirme Kuruluşu, 
Sürdürülebilirlik Merkezi 
gibi önemli kuruluşları bir 
araya getirerek, sanayicilere 
çeşitli destekler sağlıyoruz. 
Ayrıca, kurduğumuz 
karbon ayak izi ölçebilme 
yetkinliğiyle bu alanda  
önemli adımlar atıyoruz.
KOSGEB ve TÜBİTAK'ın 
aracılığı, Dünya Bankası'nın 
finansman desteğiyle 
hayata geçirilen Türkiye 
Yeşil Sanayi Projesi'ne  
katılmayı hak eden 25 
kuruluş arasında yer aldık. 
Bu projede yer almak, hem 
yetkinliğimizi artırmak 
hem de KOBİ'lerimize 
yeşil dönüşüm desteği 
sağlamamız açısından çok 
faydalı olacak. Üyelerimizin 
rekabet gücünü artırmak 
ve bölgemizin gücüne 
güç katmak için geleceği 
şekillendirmeye yönelik  
çalışmaya devam ediyoruz.

ADASO olarak, 
Türkiye Yeşil Sanayi 
Projesi'ne katılmaya 
hak kazanan 25 
kuruluş arasında yer 
almamız önemli  
bir başarıdır.
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T ürkiye’nin ihracatı yılın ilk 
4 ayında geçen yılın aynı 
dönemine kıyasla yüzde 2,74 

oranında artarak 82 milyar 373 milyon 
dolara yükselirken, bu performansa 
Adana’nın desteği 1 milyar dolar 
düzeyinde gerçekleşti. Nisan ayında 

yüzde 3,8 artışla 238 milyon 702 
bin dolar ihracata imza atan Adana, 
2024 yılı Ocak-Nisan döneminde dış 
satım performansında yüzde 7,9 artış 
sağlamayı başardı. Türkiye’nin en 
çok ihracat yapan iller sıralamasında 
Adana’nın yüzde 1,39 oranıyla 12’inci 
sırada bulunduğunu belirten Adana 
Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, Adanalı 
ihracatçıların 4 aylık süreçte tekstil, 
kimya ve otomotiv sektörlerinde söz 
sahibi olurken, en çok Irak, ABD ve 
İspanya’ya dış satım yaptığını belirtti. 
 
“ULUSLARARASI PAZARLARDA 
BAŞARI HİKÂYELERİNE YENİLERİNİ 
EKLEMEYİ SÜRDÜRÜYORUZ”
Başkan Zeki Kıvanç, tarım ve tarıma 
dayalı sanayinin yanında otomotivden 
tekstile, makineden gıda ürünlerine, 
kimya ve plastikten hazır giyime 
kadar çok geniş bir yelpazede önemli 
miktarda üretimi ile Türkiye’nin ikinci 
büyük bölgesel yatırım ve üretim 

“ADANA’NIN İHRACATI 1 MİLYAR 
DOLARA ULAŞTI”
Verimli toprakları, köklü 
sanayi geçmişi, güçlü 
altyapısı, eşsiz coğrafi 
konumu ve yüksek yaşam 
kalitesiyle yatırımcılara 
büyük avantajlar sunan 
Adana, 2024 yılı Ocak-
Nisan ayları arasında 
geçen yılın aynı dönemine 
göre yüzde 7,9 artışla 
1 milyar dolar ihracat 
gerçekleştirdi. Küresel 
arenada 194 ülkeye ihracat 
yapan Adana, 86 ülkede 
ihracat hacmini artırırken 
en yüksek değerlere 
Irak, ABD ve İspanya 
pazarlarında ulaştı.

Başkan Kıvanç, ihracat hacminde en güçlü 
artışları mücevher, otomotiv, süs bitkileri ve 
iklimlendirmede yakaladıklarını söyledi.
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merkezine dönüşme potansiyelini 
barındıran Adana’nın uluslararası 
pazarlarda başarı hikâyelerine yenilerini 
eklemeyi sürdürdüğünü vurguladı. 
Küresel ticarette talep daralmalarının, 
döviz kuru ile enflasyon arasındaki 
dengesizliklerin, deprem felaketlerinin 
ve jeopolitik gerilimlerin damga 
vurduğu 2023 yılında Adana’nın Türkiye 
ekonomisine 2 milyar 977 milyon 
dolar döviz kazandırdığını anımsatan 
Başkan Zeki Kıvanç, 2024 yılında da 
tüm zorluklara rağmen uluslararası 
pazarlarda etkin olmaya gayret 
gösterdiklerini ifade etti.
 
LOKOMOTİF SEKTÖRLER TEKSTİL, 
KİMYA VE OTOMOTİV
Adana’nın 4 aylık ihracatında lokomotif 
sektörlerin tekstil, kimya ve otomotiv 
endüstrisi olduğunu belirten Başkan 
Zeki Kıvanç, “2024 yılı Ocak-Nisan 
döneminde 168 milyon 678 bin dolar 
değer ile tekstil ve hammaddeleri 
sektörü birinci sırada yer aldı. Bunu 165 
milyon 842 bin dolar değer ile kimyevi 
maddeler ve mamulleri, 113 milyon 481 
bin dolar değer ile otomotiv endüstrisi 
takip etti. Söz konusu dönemde ihracat 
hacminde en güçlü artışları mücevher, 
otomotiv, süs bitkileri ve iklimlendirme 
sanayisinde elde ettik. Mücevherde 
10 kat artışla 1 milyon 306 bin dolar 
değere ulaşırken, otomotivde yüzde 118 
artış sağladık. Süs bitkileri ihracatımız 
yüzde 105 artışla 4 milyon 724 bin dolar, 
iklimlendirme sanayisindeki ihracatımız 
yüzde 96,4 artışla 34 milyon 171 bin 
dolara ulaştı. Yılın ilk 4 ayında kuru 
meyve ve mamulleri, meyve sebze 
mamulleri, hazır giyim ve konfeksiyon 
ile fındık ve mamullerinde de anlamlı 
ihracat artışlarımız oldu.” dedi. 
 
“194 ÜLKENİN 86'SINDA İHRACAT 
ARTIŞLARI SAĞLADIK”
Adana’nın küresel arenada 194 ülkeye 
ihracat yaptığının altını çizen ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
2024 yılı Ocak-Nisan döneminde 
86 ülkede ihracat hacminde artışlar 
yakaladıklarını bildirdi. Yılın ilk 4 
ayında en yüksek değerlere Irak, ABD 
ve İspanya pazarlarında ulaştıklarını 
belirten Başkan Zeki Kıvanç, ihracat 
hacminde anlamlı artışlar yaptıkları 
ülkelerin Tayvan, Kenya, Estonya, 
El Salvador, Makedonya, Tayland, 
Nijerya, Mısır, Arnavutluk, Güney 
Afrika Cumhuriyeti, Hollanda ve Suudi 
Arabistan olduğunu açıkladı.

Adana’nın 2024 yılı ilk 4 aylık ihracatını 
ülkelere göre değerlendiren Başkan 
Zeki Kıvanç, şunları söyledi: “2024 yılı 
Ocak-Nisan döneminde en fazla ihracat 
yaptığımız ülke yüzde 15,3 artış ve 
96 milyon 501 bin dolar değer ile Irak 
oldu. Bu ülkeyi yüzde 28 artış ve 72 
milyon dolar değer ile Amerika Birleşik 
Devletleri (ABD) ikinci sırada, yüzde 2,5 
artış ve 67 milyon 237 bin dolar değer 
ile İspanya üçüncü sırada takip etti. En 
fazla ihracat yaptığımız ülkeler listesinde 
Hollanda, Almanya, İtalya, Birleşik 
Krallık, Fransa, Rusya ve Romanya ilk 
10 içinde yer aldı. İhracat hacminde en 
güçlü artışı yüzde 2 bin 946 oran ve 2 
milyon 510 bin dolar değer ile Tayvan’da 
yakaladık. Bu ülkeyi, yüzde 618 artış ve 
1 milyon 266 bin dolar değer ile Kenya, 
yüzde 504,5 artış ve 1 milyon 266 bin 
dolar değer ile Estonya takip etti.”

“YAŞANAN ARTIŞI SEVİNDİRİCİ AMA 
YETERLİ BULMUYORUZ”
Türkiye'nin ihracatından alacakları payı 
artırmak için kararlılıkla çalıştıklarını 
vurgulayan Başkan Kıvanç, “2024 yılı 
itibarıyla, Türkiye'nin endüstrisinin ilk 
soluğunu aldığı, tarımın ve sanayinin 
öncüsü Adana'nın önemi giderek 
artacak. Yaşanan artışı sevindirici 
ama yeterli bulmuyoruz. Adana, yeni 
yatırım alanları ve mevcut üretim 
kapasitesiyle ülkemizin gelişimine en 
büyük katkıyı sağlayan lider şehirlerden 
biri konumunda bulunuyor. İnşallah 
önümüzdeki dönemlerde ihracatımız 
katlanarak artmaya devam edecek. 
Sanayicilerimizi, gerçekleştirdikleri 
ihracatla ülke ve bölge ekonomisine 
sağladıkları katkılardan dolayı tebrik 
ediyorum. Başarılarının artarak devam 
etmesini diliyorum." diye konuştu.

Adana’nın 4 aylık ihracatında 165 milyon 842 bin dolar değer ile kimya ve 113 milyon 481 bin dolar 
değer ile otomotiv endüstrisi öne çıktı.
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“ADANA, DİJİTALLEŞME VE 
YENİLİKÇİLİKTE DE ÖNCÜ OLMALIDIR”
ADASO'yu ziyaret eden TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, Adana'nın 
dijitalleşme ve yenilikçilik konularında da öncü bir rol üstlenmesi 
gerektiğini vurguladı. Hisarcıklıoğlu, "Adana, yüksek dönüşüm 
kapasitesine sahip iller arasında yer alıyor. Ancak, bu başarı sadece bugüne 
ait değil, aynı zamanda gelecekte de sürdürülebilir olmalıdır." dedi. 

T ürkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği 
(TOBB) Başkanı 

M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Adana Sanayi Odası'nı 
(ADASO) ziyaret ederek, 
ADASO Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Yönetim Kurulu Üyeleri 
ve Meclis Üyeleri ile bir 
araya geldi. Adana’nın 
sanayi potansiyeli ve 
geleceği hakkında 
değerlendirmelerde bulunan  
Başkan Hisarcıklıoğlu, 
şehrin ulusal ve uluslararası 
düzeyde önemli bir sanayi 
merkezi olduğunu vurguladı. 
Kendisinin ve TOBB'un 
Adana'nın sanayi alanındaki 
gelişimini yakından takip 
ettiğini belirten Başkan 
Hisarcıklıoğlu, Adana'nın 
sanayi altyapısının 
güçlendirilmesi ve yenilikçi 
projelerle desteklenmesi 
gerektiğini ifade etti.

“STRATEJİK 
PLANLARLA 
GELECEK VİZYONU 
OLUŞTURULMALI”
Teknolojik dönüşümün 
öneminin altını çizen 
Hisarcıklıoğlu, Adana'nın 
dijitalleşme ve yenilikçilik 
konularında da öncü bir 
rol üstlenmesi gerektiğini 
vurguladı. Hisarcıklıoğlu, 
“Adana, Anadolu’nun 
sanayileşmesinin 
lokomotif illerinden biridir. 
Adana, yüksek dönüşüm 
kapasitesine sahip iller 
arasında yer alıyor. Ancak, 
bu başarı sadece bugüne 
ait değil, aynı zamanda 
gelecekte de sürdürülebilir 
olmalıdır. Bunun için, sanayi 
odaları, yerel yönetimler 
ve iş dünyası iş birliği 
içinde olmalı ve stratejik 
planlarla gelecek vizyonu 
oluşturmalıdır.” dedi. 
TOBB Başkanı ayrıca, 
Adana'nın sahip olduğu 

coğrafi konumunun 
ve lojistik altyapısının, 
uluslararası ticarette önemli 
bir avantaj olduğunu belirtti. 
Hisarcıklıoğlu, ADASO 
üyelerinin yaşadığı sektörel 
sıkıntıları ve taleplerini 
dinleyerek, çözüm odaklı 
yaklaşımların benimsenmesi 
gerektiğini ifade etti. 
Adanalı sanayicilerin  
karşılaştığı sorunların 
çözümü için iş birliği ve 
dayanışma içinde olması 
gerektiğini dile getirdi. 

“BÜYÜK BİR DEĞİŞİMİN 
VE DÖNÜŞÜMÜN 
EŞİĞİNDEYİZ”
ADASO Başkanı Kıvanç 
ise Adana olarak büyük bir 
değişimin ve dönüşümün 
eşiğinde olduklarını belirtti. 
Kıvanç, “Adana’mız, toplam 
5 yeni organize sanayi 
bölgesi, 15’e yakın küçük 
sanayi sitesinin kurulmasıyla 
Cumhuriyetimizin yeni 
yüzyılında ülkemiz 
ekonomisine katkı 
sağlayacak en önemli 
illerin başında yer alacaktır. 
Adana’mız ilk etapta 100 
milyon metrekareyi bulan 
bu yatırım alanlarının 
faaliyete geçmesiyle 
Türkiye’nin ikinci bir 
Marmara bölgesi olacaktır.” 
diye konuştu. 
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KOBİ'LERİN YEŞİL DÖNÜŞÜMÜNE 
MENTÖRLÜK DESTEĞİ

T ÜBİTAK 1831 
Yeşil İnovasyon 
Teknoloji Mentörlük 

Çağrısı’nda çözüm ortağı 
olan Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Eğitim ve 
Danışmanlık A.Ş., Türkiye 
Yeşil Sanayi Projesi 
kapsamında, küçük ve orta 
büyüklükteki işletmelerin 
(KOBİ), yeşil dönüşüm 
mevzuatlarına uyum 
sağlamaları için alacakları 
mentörlük hizmetine katkı 
sağlayacak. 
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, Dünya 
Bankası desteğiyle Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı'nın 
koordinasyonunda 
yürütülen proje 
kapsamında, Türkiye 
Bilimsel ve Teknolojik 
Araştırma Kurumu 
(TÜBİTAK) ve Küçük ve 
Orta Ölçekli İşletmeleri 
Geliştirme ve Destekleme 
İdaresi Başkanlığı 
(KOSGEB) tarafından 
yürütülen çalışmalarla 

KOBİ'lerin yeşil dönüşüm 
sürecine destek olunacağını 
belirtti. Bu çerçevede, 
Adana Sanayi Odası 
Eğitim ve Danışmanlık 
A.Ş.’nin TÜBİTAK 
1831 Yeşil İnovasyon 
Teknoloji Mentörlük 
Çağrısı kapsamında 25 
firmadan biri olduğunu 
kaydeden Kıvanç, söz 
konusu programda 
KOBİ'lere Karbon Ayak 
İzi Hesaplanması, Atık 
Yönetimi, Su/Atık 
Su Yönetimi, Enerji 
Yönetimi, Yalın Yönetimi 
gibi konularda hizmet 
sunacaklarını bildirdi. 
 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
VE VERİMLİLİKTE YENİ 
FIRSATLAR 
Adana Sanayi Kampüsü 
bünyesinde, sanayicinin 
ihtiyaçlarına cevap verecek 
şekilde; Yetkinlik ve 
Dijital Dönüşüm Merkezi, 
Yenilik Merkezi, Enerji 
Verimliliği Merkezi, Mesleki 

Eğitim ve Belgelendirme 
Merkezi, Sürdürülebilirlik 
Merkezi'nin faaliyette 
olduğunu anımsatan Başkan 
Zeki Kıvanç, “Adana'mıza 
kazandırdığımız bu 
merkezlerimiz, önümüzdeki 
dönemde vereceği 
hizmetlerle iş dünyamızın 
rekabet gücünü artıracak, 
sürdürülebilirlik ve verimlilik 
alanlarında yeni fırsatlar 
yaratacak. Ülkemizin 
kalkınmasına önemli 
katkılar sağlayacaktır.” dedi.

“MENTÖRLÜK 
HİZMETLERİ 
MALİYETLERİ 
YÜZDE 90 ORANINDA 
KARŞILANIYOR”
Başkan Kıvanç, bu desteğin 
KOBİ'ler için önemli bir 
fırsat olduğunu belirterek, 
“KOBİ’lerin çözüm 
ortağından alacakları 
yeşil dönüşüm mentörlük 
hizmetine ilişkin maliyetler,  
TÜBİTAK 1601 Yenilik ve 
Girişimcilik Alanlarında 
Kapasite Artırılmasına 
Yönelik Destek Programı 
altında desteklenecektir. Bu 
çağrı ile KOBİ’lerin çözüm 
ortağından alacakları 
yeşil dönüşüm mentörlük 
hizmeti maliyetleri yüzde 90 
oranında karşılanacaktır.” 
diye konuştu. 
 
“SUNDUĞUMUZ 
HİZMETLERDEN 
BÖLGEMİZDEKİ 
TÜM KOBİ’LER 
YARARLANABİLİR”
Sanayi Kampüsü'ndeki  
hizmetlerden bölgedeki 
tüm küçük ve orta ölçekli 
işletmelerin yararlanacağını 
belirten Kıvanç, şöyle 
dedi: “Avrupa Birliği, 
Sınırda Karbon Düzenleme 
Mekanizması Yönetmeliği 
2026 yılında devreye  
girdiğinde çok geç kalmış 
olmayalım istiyoruz. Bunun 
için merkezimizde bugünden 
alınacak hizmetler bu sürece 
hazırlanmada büyük katkı 
sağlayacak. İşte bu noktada  
TÜBİTAK 1601 Yenilik ve 
Girişimcilik Alanlarında 
Kapasite Artırılmasına 
Yönelik Destek Programı 
çok önemli. Alınacak 
destekler ile işletmelerde 
yeşil dönüşüm süreçlerine 
büyük katkı sağlanacaktır.”

Adana Sanayi Odası, Küçük ve Orta Ölçekli İşletmelerin (KOBİ'lerin) yeşil 
dönüşümünü ve sürdürülebilirlik hedeflerine ulaşmalarını desteklemek 
amacıyla TÜBİTAK tarafından hayata geçirilen 1831 Yeşil İnovasyon 
Teknoloji Mentörlük Çağrısı’nda çözüm ortağı oldu.
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ADASO’NUN YENİ GENEL SEKRETERİ  
VELİ OĞUZ GÖREVE BAŞLADI

Adana Sanayi Odası'nda (ADASO) 
Genel Sekreter Yardımcılığı 
görevine kurum içinde 29 yıllık 
tecrübeye sahip olan Mehmet 
Karakuş getirildi. Adana-Karaisalı 
ilçesi 1973 yılı doğumlu, evli ve 
2 çocuk babası olan Mehmet 
Karakuş, ilk, orta ve lise eğitimini 
Adana'da tamamlayarak Hacettepe 
Üniversitesi Fen Fakültesi İstatistik 
Bölümü'nden 1995 yılında mezun 
oldu. Kariyerine 1996 yılında 
Adana Sanayi Odası'nda İstatistik 
Memuru olarak başlayan Mehmet 
Karakuş, burada çeşitli birimlerde 
görev aldıktan sonra Sanayi 

Hizmetleri Şefi olarak atandı. 
Mehmet Karakuş'un, ADASO çatısı 
altında yürüttüğü, "Sanayide 
Adana Dergisi", "Sektörel Raporlar", 
"Rakamlarla Adana" ve "Yatırım 
Teşvik Bülteni" gibi önemli yayınlar 
ile ilde faaliyet gösteren yaklaşık 
400 firma adına Yatırım Teşvik 
Belgesi çıkardığı biliniyor.

Yeni Genel Sekreter Yardımcısı Mehmet Karakuş

GENEL SEKRETER OĞUZ, 
ODTÜ İKTİSADİ VE İDARİ 
BİLİMLER FAKÜLTESİ 
ULUSLARARASI 
İLİŞKİLER BÖLÜMÜ 
MEZUNUDUR.

VELİ OĞUZ KİMDİR?
1975 Adana ili Aladağ 
İlçesi doğumlu olan 
Veli Oğuz, Kıcak Köyü 
İlkokulu, Büyüksofulu 
Köyü Ortaokulu ve Adana 
Mehmet Kemal Tuncel 
Lisesi'nden sonra 1997 
yılında Orta Doğu Teknik 
Üniversitesi İktisadi ve 
İdari Bilimler Fakültesi 
Uluslararası İlişkiler 
Bölümünden mezun oldu.
Özel sektörde bütçe ve 
finans konularında görev 
yapan Veli Oğuz, 2010 
yılında Zafer Kalkınma 
Ajansı’nda Uzman olarak 
göreve başlayıp ardından, 
İzleme ve Değerlendirme 
Daire Başkanı, İdari ve Mali 

kalkınması için planlama, 
araştırma-analiz, proje 
geliştirme ve uygulama, 
proje destekleme ve izleme, 
yatırım destek ve tanıtım ile 
uluslararası ağlar ve fonlar 
konusundaki çalışmaları 
yönlendirdi.
Kamu ve özel sektörde 
20 yılı orta ve üst düzey 
yöneticilik olmak üzere 
yaklaşık 25 yıldır görev 
yapan Veli Oğuz, Şubat 
2024 sonunda T.C. Zafer 
Kalkınma Ajansı’ndaki 
görevlerinden ayrılarak 1 
Mart 2024 tarihi itibarıyla 
Adana Sanayi Odası’nda 
Genel Sekreter olarak 
göreve başladı.

İşler Daire Başkanı ile Genel 
Sekreter ve Yönetim Kurulu 
Üyesi olarak görev yaptı. 
Veli Oğuz, Zafer Kalkınma 
Ajansı'ndaki hizmet dönemi 
süresince Afyonkarahisar, 
Kütahya, Manisa ve Uşak 
illerinden oluşan TR33 
Bölgesinin sürdürülebilir 

Adana iş dünyasının çatı kuruluşu olan Adana 
Sanayi Odası’nın yeni Genel Sekreteri Veli Oğuz 
oldu. Adana Sanayi Odası’ndan yapılan yazılı 
açıklamada, Adana Sanayi Odası Genel Sekreteri 
Bora Kocaman'ın görevden ayrılması sonrasında, 
Zafer Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri ve 
Yönetim Kurulu Üyesi olarak hizmetler veren 
Veli Oğuz’un Adana Sanayi Odası Genel 
Sekreteri olarak göreve başladığı ifade edildi.

KARAKUŞ, HACETTEPE 
ÜNİVERSİTESİ FEN 
FAKÜLTESİ İSTATİSTİK 
BÖLÜMÜ MEZUNUDUR.
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EN HIZLI BÜYÜYEN İLK 100 
ŞİRKETİN 9’U ADANA’DA!
2019-2021 arası iki yıllık ciro artışı dikkate alınarak yapılan Türkiye’nin 
En Hızlı Büyüyen 100 Şirketi Yarışması’nda Adana’dan 9 firma listeye 
girmeyi başardı. Cirosunu yüzde 6 bin 628 oranında artıran Adana 
merkezli AFM Gıda Kimya ilk sırayı aldı. 

ADASO YÖNETİM 
KURULU BAŞKANI ZEKİ 
KIVANÇ: ADANA’MIZ, 
TÜRKİYE’NİN EN HIZLI 
BÜYÜYEN 100 ŞİRKETİ 
YARIŞMASI’NDA EN 
ÇOK FİRMA ÇIKARAN 
ÜÇÜNCÜ İL OLDU.

T ürkiye Odalar 
ve Borsalar 
Birliği (TOBB) 

öncülüğünde, Türkiye 
Ekonomi Politikaları 
Araştırma Vakfı (TEPAV) 
ve TOBB Ekonomi ve 
Teknoloji Üniversitesi (ETÜ) 
iş birliğinde, şirketlerin 
2019- 2021 arası 2 yıllık 
ciro artışı dikkate alınarak 
yapılan Türkiye’nin En 
Hızlı Büyüyen 100 Şirketi 
Yarışması sonuçlandı. 
Türkiye 100 sonuçları; 
Ticaret Bakanı Ömer 
Bolat ve iş dünyasının 
katılımıyla TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev 
sahipliğinde, Ankara’da 
düzenlenen törenle 
açıklandı. Listede 27 farklı 
ilden ve 35 ayrı sektörden 
şirketler yer aldı.
 
ADANA MERKEZLİ AFM 
GIDA KİMYA LİMİTED 
ŞİRKETİ İLK SIRADA 
Türkiye 100’e giren 
şirketlerin, 2019- 2021 
döneminde iki yılda 
ortalama büyüme oranı 

yüzde 569 oldu. Nominal 
gelirlerindeki artış oranı, 
Türkiye’nin nominal millî 
gelirindeki artışın 8 katı 
düzeyine ulaştı. En hızlı 
büyüyen şirketlerin 23’ü 
İstanbul, 19’u Ankara, 
9’u ise Adana’dan çıktı. 
Kayseri’den 2, Mersin’den 1 
firma listeye girme başarısı 
gösterdi. Cirosunu 2 yılda 
yüzde 6 bin 628 oranında 
artıran Adana merkezli 
AFM Gıda Kimya Limited 
Şirketi ilk sırayı aldı. İstanbul 
firması Tobio Novelfarma 
İlaç Sanayi AŞ yüzde 5 bin 

631 büyüme oranıyla ikinci, 
Aydın merkezli Ada İnşaat 
Mermer Limited Şirketi 
ise yüzde 1.744 büyüme 
oranıyla üçüncü oldu.
 
EN HIZLI BÜYÜYEN 
ADANALI ŞİRKETLER
Türkiye’nin En Hızlı 
Büyüyen 100 Şirketi 
listesinde Adana 
firmalarından Çatalbaş 
Elektrik Enerji 6’ncı, IDS 
Enerji Mühendislik 14’üncü, 
Göktekin Enerji 30’uncu, 
Tezkim Tarımsal Kimya 
35’inci, Taren Mühendislik 

Makine Elektrik Otomasyon 
41’inci, Elitaş Grup Plastik 
Sanayi 46’ncı, Besen 
Plastik ve Ambalaj Sanayi 
47’nci ve Kaykaç Makina 
Kimya İnşaat Tarımsal 
Sulama Sistemleri Ambalaj 
Malzemeleri 66’ncı sırada 
yer aldı. Başarılı firmaların 
temsilcileri ödüllerini Bolat 
ve  Hisarcıklıoğlu’nun 
elinden aldı. 
 
ADANA 9 ŞİRKET İLE 
İLLER KLASMANINDA 
3’ÜNCÜ SIRADA
Türkiye’nin En Hızlı 
Büyüyen 100 Şirketi 
Yarışması’nın ödül töreninde 
Adanalı firmalarla birlikte 
büyük gurur yaşayan 
TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Sanayi 
Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç,  Türkiye 100 
Programı'nın ülkemizin en 
hızlı büyüyen şirketlerinin 
başarılarına küresel 
ölçekte dikkat çekmek 
ve küresel bağlantılarını 
kuvvetlendirmek için 
düzenlendiğini belirtti. 
Başkan Zeki Kıvanç, 
“Türkiye’nin en hızlı 
büyüyen ilk 100 firması 
olmaya hak kazanan tüm 
şirketlerimizi yürekten tebrik 
ediyorum. Bu yıl Adana’mız 
9 firma ile Türkiye’nin en 
hızlı büyüyen 100 şirketi 
sıralamasında en çok firma 
çıkaran üçüncü il oldu. 
Firmalarımızın, başarıları 
bizleri gururlandırmıştır. 
İlimizde gerek ticareti 
gerekse üretimiyle bu 
potansiyele sahip çok sayıda 
firma var. Bu başarının 
giderek artmasını diliyor, 
önümüzdeki dönem bu 
sayının daha da artacağına 
inanıyorum.” dedi.
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TÜRKİYE-KOSOVA TİCARET İLİŞKİLERİ 
ADASO’DA MASAYA YATIRILDI
Adana Sanayi Odası’nı ziyaretinde Başkan Zeki Kıvanç ile istişarelerde 
bulunan Kosova Cumhuriyeti Bölgesel Kalkınma Bakanı Fikrim Damka, 
ülkesinin özellikle enerji, tarım, turizm, altyapı ve bilgi teknolojileri gibi 
alanlarda yatırım yapmak için birçok fırsat sunduğunu vurguladı.

K osova Cumhuriyeti 
Bölgesel Kalkınma 
Bakanı Fikrim 

Damka ve beraberindeki 
heyetin katılımıyla Adana 
Sanayi Odası’nda (ADASO) 
Türkiye-Kosova ikili ticari 
ilişkilerin görüşüldüğü 
toplantı düzenlendi. 
Toplantıya Adana Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, 
Meclis Başkan Yardımcısı 
İsmail Yağmur ve çok 
sayıda iş insanı katıldı.

“TİCARET HACMİNİN 
DAHA DA ARTMASI  
BEKLENTİMİZDİR”
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Adana’nın köklü sanayi 
geçmişi bulunduğunu 
ifade ederek, Türkiye-
Kosova ilişkilerinin, ortak 
tarihi geçmiş ve dostluk 

bağları temelinde çok iyi 
düzeyde olduğunu söyledi. 
2023 yılında Türkiye ve 
Kosova’nın ikili ticaret 
hacminin 2022 yılına oranla 
yüzde 4,5 artış ile 694 
milyon dolar olarak kayıtlara 
geçtiğini anımsatan Kıvanç, 
geçen yıl Türkiye’den 
Kosova’ya ihracatın 674 
milyon dolar, ithalatın 
ise 19,5 milyon dolar 
tutarında gerçekleştiğini 
belirtti. Adana ile Kosova 
arasındaki ticaret hacmine 
de değinen Kıvanç, 2023 
yılı verilerine göre ihracatın 
3,1 milyon dolar, ithalatın 
ise 332 bin dolar düzeyinde 
gerçekleştiğini söyledi. 
Kıvanç, “Bu rakamlar 
istediğimiz seviyelerde 
değil, ticaret hacminin 
daha yukarılara çıkarılması 
beklenti ve arzumuzu 
ifade ederek, iş birliğimizin 
artması için Kosovalı 
iş adamlarını Adana’da 
görmek istiyoruz.” dedi.

“ENERJİ, TARIM, 
TURİZM, 
ALTYAPI VE BİLGİ 
TEKNOLOJİLERİNDE 
FIRSATLAR VAR”
Kosova Cumhuriyeti 
Bölgesel Kalkınma 
Bakanı Fikrim Damka da 
konuşmasında Türkiye’nin 
en büyük ticari partnerleri 
olduğunu kaydetti. Fikrim 
Damka, “Kosova’da birçok 
Türk yatırımcısı mevcut 
ve ülkemizde çok sayıda 
Türk yaşıyor. Türkiye ile 
Kosova arasındaki bağlar 
sadece ticari anlamda değil 
kültürel ve sosyal alanda da 
güçlüdür.” diye konuştu.
Kosova'nın yatırım ortamı 
ve fırsatları hakkında bilgiler 
vererek, Türk iş insanlarını 
ülkesine yatırım yapmaya 
ve iş birliği fırsatlarını 
değerlendirmeye davet eden 
Damka, Kosova'nın istikrarlı 
ve dinamik bir ekonomiye 
sahip olduğunu vurguladı. 
Ülkesinin özellikle enerji, 

tarım, turizm, altyapı ve bilgi 
teknolojileri gibi alanlarda 
yatırım yapmak için birçok 
fırsat sunduğunu dile getiren 
Damka, Türk ve Kosovalı 
iş insanları arasında ticari 
ilişkileri artırmak için 
çeşitli iş birliği platformları 
kurulması gerektiğine 
dikkati çekti. 
 
YILLIK 5,6 MİLYAR 
AVRO SATIN ALMA 
YAPIYOR
Yıllık ithalat hacmi 5,6 
milyar avro düzeyinde 
olan Kosova Cumhuriyeti 
pazarında satın alması 
yapılan başlıca ürünler 
arasında mineraller, makine 
ve elektrik malzemeleri, 
işlenmiş gıda, içecek ve 
tütün yer alıyor. 2008 yılında 
bağımsızlığını ilan eden 
Kosova Cumhuriyeti'nin en 
önemli ticaret ortaklarının 
başında Almanya, 
Türkiye, Çin, Kuzey 
Makedonya, Sırbistan ve 
İtalya bulunuyor. 2023 yılı 
verilerine göre yıllık ihracat 
hacmi 920 milyon avro olan 
Kosova Cumhuriyeti'nin dış 
satımında metal ürünleri, 
plastik ve kauçuk ürünleri, 
mineral ürünler, gıda ve 
canlı hayvanlar yer alıyor.
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KIVANÇ: RİSK 
SERMAYESİ, MELEK 
YATIRIMCILIK VE 
KİTLE FONLAMA GİBİ  
ALTERNATİF MODELLER 
ŞİRKETLERE ESNEKLİK 
VE İNOVASYON 
SAĞLIYOR.

ADASO’DA YENİ FİNANSMAN 
YÖNTEMLERİ ELE ALINDI
Türkiye’de ilk kez Adana Sanayi Odası’nın (ADASO) ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen Şirketlerde Alternatif Finansman Modelleri Kongresi’nde, 
şirketlerde alternatif finansman paya dönüştürülebilir tahviller, dijital 
dünyada finansman ile birleşme ve satın alma konuları işlendi.

A dana Sanayi Odası 
(ADASO),  Borsaya 
Kote Ortaklık 

Yöneticileri Derneği 
(KOTEDER), Sektörel 
Dernekler Federasyonu 
(SEDEFED) ve Ekonomim 
Gazetesi iş birliğinde 
“Şirketlerde Alternatif 
Finansman Modelleri 
Kongresi” gerçekleştirildi.
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu'ndaki etkinliğe 
Adana Sanayi Odası Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Genel Sekreter 
Veli Oğuz, KOTEDER 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Nalan Erkarakaş, SEDEFED 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Emine Erdem, Ekonomim 
Gazetesi Köşe Yazarı Mete 
Belovacıklı, Türk Ekonomi 
Bankası (TEB) Yatırım A.Ş. 
Genel Müdür Yardımcısı 
Kartal Çağrı, Coin TR 
Üst Yöneticisi (CEO) Ali 
Eşelioğlu, Hedef Holding 
Genel Müdür Yardımcısı 
Serkan Usanmaz, iş 
insanları ve iş dünyasından 
temsilciler katıldı.

“ALTERNATİF 
FİNANSMAN 
MODELLERİ 
ŞİRKETLERE ESNEKLİK 
VE İNOVASYON 
SAĞLIYOR”
Adana Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, kongrenin 
açılışında Türkiye'deki 
KOBİ'lerin önemine 
vurgu yaparak, şirketlerin 
finansman ihtiyaçlarını 
karşılamak için geleneksel 
banka kredileri veya halka 
açılma gibi alternatif 
finansman modellerine 

yönelmelerinin gerekliliğini 
belirtti. Kıvanç, risk 
sermayesi, melek 
yatırımcılık, kitle fonlama 
ve kripto varlık finansmanı 
gibi alternatif modellerin 
şirketlere esneklik ve 
inovasyon sağladığını ifade 
etti. Özellikle risk sermayesi 
ve melek yatırımcılığın genç 
şirketlere önemli destek 
sağladığını vurguladı.
KOTEDER Yönetim Kurulu 
Başkanı Nalan Erkarakaş 
ise Adana'nın sanayi, 
kültür, turizm ve tarım 
gibi alanlarda zengin bir 

şehir olduğunu belirterek, 
“Bugün Adana’da Borsaya 
Kote Ortaklık Yöneticileri 
Derneği olarak ilk 
toplantımızı gerçekleştirdik. 
Amacımız bunu Türkiye 
geneline yaymak.” dedi. 
Erkarakaş ise derneğin 
şirketlerin sermaye 
piyasalarındaki etkin rolünü 
teşvik ettiğini ve Borsa 
İstanbul ile diğer düzenleyici 
kurumlar arasında bir 
platform olduklarını  
açıkladı. Erkarakaş ayrıca, 
piyasadaki mevzuat 
değişiklikleri ve şirketlerin 
karşılaştığı sorunlar 
hakkında bilgi verdi.
 
“2024 YILINDA 
ÖZELLİKLE DİJİTAL 
FİNANSMAN ÖNEM 
KAZANIYOR”
SEDEFED Başkanı 
Emine Erdem ise 
konuşmasında ekonomik 
öncelikler arasında faiz 
oranlarının, bütçenin ve 
belirtilmemiş üçüncü bir 
konunun bulunduğunu 
söyledi. Erdem, şirketlerin 
finansman yönetimi ve 
kaynak arayışlarının 2024'te 
de devam edeceğini ve 
özellikle dijital finansmanın 
önem kazandığını belirtti.
Kongrede Yazar 
Mete Belovacıklı 
moderatörlüğünde, TEB 
Yatırım A.Ş. Genel Müdür 
Yardımcısı Kartal Çağrı 
tarafından “Şirketlerde 
Alternatif Finansman Paya 
Dönüştürülebilir Tahviller”, 
Coin TR CEO'su Ali 
Eşelioğlu tarafından “Dijital 
Dünyada Finansman” ve 
Hedef Holding Genel Müdür 
Yardımcısı Serkan Usanmaz 
tarafından “Birleşme ve 
Satın Almalar” konularında 
sunumlar gerçekleştirildi. 

KOTEDER Yönetim Kurulu 
Başkanı Nalan Erkarakaş

SEDEFED Yönetim Kurulu 
Başkanı Emine Erdem
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“YEŞİL DÖNÜŞÜM, SANAYİCİLER İÇİN 
BÜYÜK BİR FIRSAT”
Yeşil dönüşüm sürecinde 1 Ocak 2026'dan itibaren mali yükümlülüklerin uygulanacağını  
hatırlatan ADASO Başkanı Kıvanç, sürecin iyi değerlendirilmesi gerektiğini belirtti. Kıvanç, “Yeşil 
dönüşüm, bazıları için bir tehdit olabilir ancak Türk sanayicileri için büyük fırsattır.” dedi.

İ klim Değişikliği 
Başkanlığı ve Adana 
Sanayi Odası (ADASO) 

koordinasyonunda, 
Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı, 
Ticaret Bakanlığı, Türk 
Standartları Enstitüsü 
ve Türkiye Kalkınma ve 
Yatırım Bankası A.Ş. Genel 
Müdürlüğü yetkililerinin 
katılımıyla, Yeşil Dönüşüm 
ve Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması 
Bilgilendirme ve İstişare 
Toplantısı düzenlendi. 

“AVRUPA YEŞİL 
MUTABAKATI 
YÜKÜMLÜLÜKLERİ, 
İHRACATÇILAR İÇİN 
HAYATİ ÖNEME SAHİP”
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, yeşil dönüşüm 
sürecinde 1 Ocak 2026 
tarihinden itibaren 
mali yükümlülüklerini 
uygulanmaya başlayacağını 
hatırlatarak, sanayicilerin bu 
süreci iyi değerlendirmesi 
gerektiğini söyledi. 
Kıvanç, “İhracatımızın 
yüzde 50’sinden fazlasını 
Avrupa’ya yapan ülkemiz 
için Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ve onun 
getirdiği yükümlülükler, 

kurallar, standartlar ve 
mekanizmalara uymak 
ihracatçı veya ihracat 
yapmak isteyen tüm 
şirketler için hayati öneme 
sahiptir.” dedi.
Ekonominin yüzde 99’unu 
oluşturan KOBİ'lerin karbon 
salımında AB standartlarını 
karşılamak için gereken 
dönüşümü sağlayacak 
adımları yakından takip 
etmesi gerektiğine dikkat 
çeken Kıvanç, “Ya bu 
vergileri ödeyip rekabet 
etmeye çalışacağız ya da 
bu kurallara uyarak  vergi 
avantajı elde etmiş olacağız.  
Yeşil dönüşüm, bazıları için 
bir tehdit olabilir ancak Türk 
sanayicileri için büyük bir 
fırsattır.” diye konuştu. 

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı 
İklim Değişikliği Başkan 
Yardımcısı Orhan Solak 
ise, Türkiye’nin iklim 
değişikliğinin en fazla 
hissedildiği Akdeniz 
kuşağında yer aldığını ve 
buna bağlı yaşanan afetlerde 
çevresel, ekonomik ve 
sosyal kayıplarla karşı 
karşıya kalındığını aktardı. 
Yeşil dönüşümün, iklim 
değişikliğinin olumsuz 
etkilerinin bertaraf edilmesi 
adına tüm sektörlerde 
kapsamlı bir değişim ve 
dönüşümü beraberinde 
getirdiğini anlatan Solak, 
sanayi sektörünün bu 
süreçte kritik role sahip 
olduğunu, önemli politik 
adımlar attıklarını belirtti. 

YEŞİL DÖNÜŞÜM VE 
SINIRDA KARBON 
DÜZENLEME 
MEKANİZMASI 
DETAYLARIYLA ELE 
ALINDI
Toplantının ilk bölümünde 
Ticaret Bakanlığı AB Tek 
Pazar ve Yeşil Mutabakatı 
Dairesi Başkanlığı 
Ticaret Uzmanı Özge 
Öktem “Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması 
Genel Bilgilendirme”; İklim 
Değişikliği Uzmanı Okan 
Uğurlu “ETS ve SKDM 
İlişkisi”; TSE Çevresel 
Gözetim ve Doğrulama 
Müdürü Mehmet 
Ergün “Karbon Ayak İzi 
Hesaplama Standartları” ve 
Sera Gazı Emisyonlarının 
İzlenmesi Dairesi Başkanı 
Volkan Polat ise “Ülkemiz 
Sera Gazı Emisyonları 
İzleme, Raporlama ve 
Doğrulama Sistemi” 
konularında sunum yaptı.
İkinci oturumda Türkiye 
Kalkınma ve Yatırım 
Bankası A.Ş. Genel Müdür 
Yardımcısı Seçil Yıldız, İklim 
Değişikliği Uzmanı Hakan 
Acar ve Çevre Yönetimi 
Genel Müdürlüğü'nde 
görevli Kimya Mühendisi  
Meryem Arslan, “Yeşil 
Dönüşüm ve Sınırda Karbon 
Düzenleme Mekanizması” 
panelinde bilgiler aktardı.

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı İklim 
Değişikliği Başkan Yardımcısı 
Orhan Solak
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ADASO’DAN BELEDİYE BAŞKANLARINA 
“HAYIRLI OLSUN” ZİYARETİ
Adana Sanayi Odası (ADASO) Meclisi ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 31 Mart 2024 Mahalli İdareler Genel 
Seçimleri’nde göreve seçilen belediye başkanlarına “hayırlı olsun” ziyaretinde bulundu.

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) Meclis 
Başkanı İsrafil 

Uçurum, Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Erdoğan Şire, 
Bülent Başer, Meclis Başkan 
Yardımcısı Fırat Karalı, 
Sayman Üye İmam Gazali 
Hıradağı, Yönetim Kurulu 
üyeleri İsa Tuzcu, Rafet 
Milli, Remzi Kar, Abdullah 
Özdiler, Orhan Murat 
Avcı, Hulusi Akkoç, Genel 
Sekreter Veli Oğuz, 31 
Mart 2024 Mahalli İdareler 
Genel Seçimleri’nde sandığa 
yansıyan millet iradesiyle 
göreve seçilen belediye 
başkanlarını ziyaret ederek, 
“Hayırlı olsun” temennisinde 
bulundu. 

“ADANA’NIN 
GELİŞİMİNE KATKI 
SAĞLAYACAK HER 
TÜRLÜ PROJEYE 
DESTEK VERMEYE 
HAZIRIZ”
Adana Büyükşehir 
Belediyesi Başkanı Zeydan 
Karalar, Seyhan Belediyesi 
Başkanı Oya Tekin, Sarıçam 
Belediye Başkanı Bilal 
Uludağ, Yüreğir Belediye 
Başkanı Ali Demirçalı 
Çukurova Belediye Başkanı 
Emrah Kozay, Kozan 
Belediye Başkanı Mustafa 
Atlı, Ceyhan Belediye 
Başkanı Kadir Aydar’ın 
makamlarına misafir olan 
ADASO heyeti, hizmet 
dönemlerinde başarılar 
diledi. ADASO  Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
ziyaretlere ilişkin yaptığı 
açıklamada, odalarının 
siyaset üstü bir anlayışla 
faaliyet gösterdiğini 
vurguladı. Başkan Kıvanç, 

bu çerçevede, Adana'nın 
sürdürülebilir kalkınmasına 
katkı sağlayacak her türlü 
projeye destek vermeye 
hazır olduklarını belirtti. 
Yerel yönetimlerle iş birliği 
içinde olmanın önemine 
değinen Başkan Kıvanç, 
Adana'nın sanayisinin 
güçlenmesi ve iş dünyasının 
ihtiyaçlarının karşılanması 
için aktif bir rol üstlenmeye 
kararlı olduklarını ifade etti. 
ADASO Başkanı Zeki  
Kıvanç, yapılan ziyaretlerin, 
odalarının üyelerinin 
isteklerini ve beklentilerini 
doğrudan yerel yöneticilere 

iletmek için bir fırsat 
olduğunu belirtti.
Başkan Zeki Kıvanç, bu 
doğrultuda, şehrin gelişmesi 
için yapılacak çalışmalara 
aktif katılım sağlamaya 
hassasiyet göstereceklerini 
vurguladı. Adana Sanayi 
Odası üyelerinin taleplerini 
ve önerilerini yakından takip 
ettiklerini belirten Başkan 
Zeki Kıvanç, Yönetim kurulu 
olarak, üyelerin karşılaştığı 
sorunları çözmek ve iş 
dünyasının ihtiyaçlarını 
karşılamak amacıyla sürekli 
çalıştıklarını söyledi. 
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MODEL FABRİKA, ADANA’NIN 
YENİ NESİL DÖNÜŞÜM MERKEZİ
Adana Sanayi Odası (ADASO) tarafından imalat 
sanayisinde yalın üretim ve dijital dönüşüm 
uygulamalarının yaygınlaştırılması amacıyla kurulan 
Adana Model Fabrika’nın resmî açılışı Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır’ın katıldığı törenle 
gerçekleştirildi. Bakan Kacır, “Yaklaşık 65 milyon lira 
yatırımla kurulan tesiste; çalışanlara gerçek bir üretim 
ortamında yeni üretim tekniklerini deneyimleme ve 
işletmelere ise operasyonlarını mükemmelleştirme 
imkânı sunuyoruz.” dedi.

A dana Sanayi Odası’nın 
(ADASO) nitelikli iş gücü 
ihtiyacını karşılamak, yalın 

üretim ve dijitalleşme odağında 
işletmelerin rekabet gücünü artırmak, 
kurumsal kapasiteyi geliştirmek ve 
inovasyon odaklı üretim modellerini 
teşvik etmek amacıyla kurduğu 
Adana Sanayi Kampüsü’nde yer alan 
Adana Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi (Model Fabrika), Çukurova 

Enerji Verimliliği Merkezi’nin resmî 
açılışı Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır’ın katıldığı törenle  
gerçekleştirildi. Çukurova Kalkınma 
Ajansı’nın 22 projesinin de açılışının 
yapıldığı törende Adanalı sanayicilere 
seslenen Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır, Adana’da 22 
yıllık süreçte 2 bin 470 yatırım teşvik 
belgesiyle 463 milyar lira yatırımın 
ve 74 bin nitelikli istihdamın önünün 

açıldığını söyledi. Çukurova’nın 
başkentinde 35 bin KOBİ’ye 4,7 milyar 
lira destek sağladıklarını, büyüme ve 
kalkınma yolculuğunun başat aktörü 
KOBİ’lere can suyu olduklarını aktaran 
Bakan Kacır, Türkiye sanayisinin öncü 
şehirlerinden Adana’ya 2 organize 
sanayi bölgesi, 3 endüstri bölgesi 
kazandırdıklarını, organize sanayi 
bölgelerinde 30 bin ilave istihdam 
oluşturduklarını anlattı.
Kültürüyle, tarımıyla, üretimiyle ve 
zengin mutfağıyla Adana'nın kendileri 
için ayrı bir değere sahip olduğunu 
belirten Bakan Kacır, son 22 yılda 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın güçlü iradesi ve liderliğinde, 
tüm alanlarda asırlık projeleri hayata 
geçirdiklerini ifade etti. Cumhuriyet'in 
ikinci asrında Türkiye Yüzyılı hedeflerini 
belirlediklerini, 22 yıldır içeride ve 
dışarıda istikamet belirlemeye ve 
hudut çizmeye kalkanlara karşı her 
zaman dik durduklarını ve bilek 
büktürmediklerini aktaran Bakan Kacır, 
“Milletimize sevdamız, eser ve hizmet 
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üretme noktasındaki kararlılığımız ilk 
günkü kadar taze. Bu aşkla, Türkiye 
Yüzyılı'nda gece gündüz durmadan, 
duraksamadan, yorulmadan, bir an bile 
yılmadan çalışmaya devam ediyoruz. 
Türkiye Yüzyılı'nda artık askerî insansız 
hava aracı üretiminde dünyada lider, 
ticari araç, güneş paneli, beyaz eşya, 
çimento ve demir-çelik üretiminde 
Avrupa'da birinci olan bir Türkiye 
var. 22 yıl içinde organize sanayi 
bölgelerinin (OSB) sayısını 192'den 
361'e çıkaran, OSB'lerde üretimde olan 
sanayi alanlarının sayısını 11 binden 58 
bine, istihdamı 415 binden 2,6 milyona 
yükselten bir Türkiye var." diye konuştu. 
Üretimi, ekonomisi, sanayisi, teknolojik 
altyapısı her geçen gün gelişen, büyüyen 
bir Türkiye olduğunun altını çizen Bakan 
Kacır, 81 ili hiçbir ayrım yapmadan, 
baştan başa eser ve hizmet siyasetiyle 
buluşturduklarını ve buluşturmaya 
devam ettiklerini anlattı.
 
ADANA'DA 35 BİN KOBİ'YE 4,7 MİLYAR 
LİRA DESTEK SAĞLADIK 
Yurt sathına yaydıkları büyüme ve 
kalkınma hamlelerini hız kesmeden 
Adana'da da gerçekleştirdiklerini 
ifade eden Bakan Kacır, “Kadim diyar, 
bereketli toprakların şehri Adana'mızı, 
sanayisiyle, üretimiyle, nitelikli insan 
kaynağıyla desteklemeye devam 
ediyoruz. Son 22 yılda düzenlediğimiz 
2 bin 470 yatırım teşvik belgesiyle 
şehrimizde 463 milyar liralık yatırımın 
ve 74 bin nitelikli istihdamın önünü 
açtık. Adana'da 35 bin KOBİ'ye 4,7 
milyar lira destek sağlayarak büyüme 
ve kalkınma yolculuğunun başat 
aktörü KOBİ'lerimize can suyu olduk. 
Ülkemizde sanayinin öncü şehirlerinden 

Adana'ya 2 organize sanayi bölgesi, 3 
endüstri bölgesi kazandırdık. Organize 
sanayi bölgelerimizde 30 bin ilave 
istihdam oluşturduk.” dedi.
Bir süredir faaliyetini sürdüren ve resmi 
açılışını gerçekleştirdikleri Adana 
Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm Merkezi 
ile (Model Fabrika) işletmeleri ve iş 
güçlerini, yenilikçi teknolojiler ve yalın 
üretim yöntemleriyle buluşturduklarını 
kaydeden Bakan Kacır, yaklaşık 
65 milyon lira yatırımla kurulan 
tesiste, çalışanlara gerçek bir üretim 
ortamında yeni üretim tekniklerini 
deneyimleme, işletmelere de 
operasyonlarını mükemmelleştirme 
ve verimliliklerini artırma imkânı 
sunduklarını vurguladı.  
Bakan Kacır, "Model Fabrikamız 
ile Adana'daki işletmelerin 
su ve enerji verimliliklerini 

artırmak üzere danışmanlık hizmetleri 
de veriyoruz. Teknolojik gelişmelere 
ayak uydurabilen, yenilikçi çözümler 
üretebilen ve dijital dönüşümü kendi 
lehine kullanabilen bir iş gücü ve işletme 
yapısı inşa ediyoruz." diye konuştu.
 
AR-GE ODAKLI PROJELERE 1 MİLYAR 
700 MİLYON LİRA DESTEK
Model fabrikalardan destek alan 
işletmelerin verimliliklerinde ve 
üretimlerinde gördükleri kayda değer 
artışların kendilerini mutlu ettiğinin 
altını çizen Bakan Kacır, konuşmasını 
şöyle sürdürdü: "İnşallah model 
fabrikamızın örnek çalışmaları ve oluşan 

BAKAN KACIR: MODEL 
FABRİKALARDA 
İŞLETMELERİ VE İŞ 
GÜÇLERİNİ, YENİLİKÇİ 
TEKNOLOJİLER VE YALIN 
ÜRETİM YÖNTEMLERİYLE 
BULUŞTURUYORUZ. 
TEKNOLOJİK GELİŞMELERE 
AYAK UYDURABİLEN, 
YENİLİKÇİ ÇÖZÜMLER 
ÜRETEBİLEN BİR  İŞLETME 
YAPISI İNŞA EDİYORUZ.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır
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farkındalıkla bu altyapıdan yararlanan 
firmalarımızın sayısı günden güne 
daha da artacak. İşletmelerimiz daha 
rekabetçi ve daha verimli bir yapıya 
kavuşacak. Tabii arzumuz model 
fabrikamızdan daha fazla işletmemizin 
yararlanması ve model fabrika etrafında 
yeni iş fikirlerinin ve inovatif düşüncenin 
yeşerdiği bir ekosistemi de hep birlikte 
inşa etmek. Adana ve çevresinde son 
yıllarda Bakanlığımız destekleriyle 
önemli bir AR-GE ve inovasyon 
ekosistemi kurduk. Şehrimizdeki 1 
teknopark, 12 AR-GE ve 8 tasarım 
merkezinde yürütülen AR-GE odaklı 
projelere bugüne kadar 1 milyar 700 
milyon lira destek sağladık. Önümüzdeki 
dönemde model fabrikamızın bu 
altyapıyla iş birliğini güçlendirecek 
adımların destekçisi olacağız. KOSGEB 
ve Çukurova Kalkınma Ajansımızın 
Model Fabrikamızla daha yakın 
çalışmasını sağlayacağız. Model 
Fabrikayı işletmelerimizin yalın 
üretim ve dijital dönüşüm yolculuğuna 
rehberlik edecek bir cazibe merkezi 
hâline getireceğiz."
 
“ADANA'YI TÜRKİYE'DE KİMYA 
SEKTÖRÜNÜN BAŞKENTİ HÂLİNE 
GETİRECEĞİZ”
Bakan Kacır, Çukurova Kalkınma 
Ajansı eliyle Adana'ya kazandırdıkları 
bilim ve teknolojiden AR-GE'ye, 
altyapı geliştirmeden kültür turizmine, 

gastronomiden kadın istihdamına 
geniş yelpazede 22 önemli projenin de 
açılışını gerçekleştirdiklerini bildirdi. 
Ülkenin stratejik boru hatlarının 
kesişim noktasında yer alan Adana'da, 
Kimyasal Madde Üretim Teknolojileri 
Merkezi kurduklarını belirten Kacır, bu 
merkezde mevcutta ithal ettikleri kimya 
ürünlerinin ülkede üretimi için AR-GE 
çalışmaları yürüttüklerini kaydetti.
Kacır, gelecek dönemde Ceyhan 

Petrokimya Endüstri Bölgesi 
başta olmak üzere Adana'ya 
kazandıracakları yeni 
yatırımlarla hem ülkenin 
cari açığını azaltacak hem 
de Adana'yı Türkiye'de 

kimya sektörünün 
başkenti hâline 

getireceklerini, kurdukları bu 
altyapının üniversite sanayi iş birliğini 
güçlendirerek yeni yatırımlar için 
çarpan etkisi oluşturacağını anlattı.
 
“KALKINMA AJANSI, ÇUKUROVA’NIN 
EKONOMİK GELİŞMESİNE İVME 
KAZANDIRIYOR” 
Adana Valisi Yavuz Selim Köşger ise 
konuşmasında Türkiye'nin Marmara 
Bölgesi'nden sonra ikinci büyük yatırım 
havzası olmaya aday Doğu Akdeniz'in 
kalbindeki Adana'nın; stratejik konumu, 
gelişmiş sanayisi ve ticaret altyapısı 
ile üretim kapasitesinin uluslararası 
pazarlarda rekabet edebilirlik için 
önemli avantajlar sağladığını bildirdi. 
Vali Köşger, Adana’daki Ceyhan Enerji 
İhtisas Endüstri Bölgesi, Ceyhan 
Organize Sanayi Bölgesi, Kimya İhtisas 
Organize Sanayi Bölgesi, Tarıma Dayalı 
İhtisas Sera ve Su Ürünleri Organize 

Bakan Kacır, Adana Yetkinlik Dijital Dönüşüm Merkezi Model Fabrika personeli ile bir araya gelip 
yürütülen programlar hakkında sohbet etti.

VALİ KÖŞGER: MODEL 
FABRİKA, EĞİTİM 
VE DANIŞMANLIK 
HİZMETLERİYLE SÜREKLİ 
İYİLEŞTİRME, YALIN ÜRETİM, 
DİJİTAL DÖNÜŞÜM GİBİ 
KONULARDA İŞLETMELERİN 
YAPISINI DEĞİŞTİRİP, 
KAYNAKLARIN VERİMLİ 
KULLANIMINI SAĞLIYOR.

Adana Valisi
Yavuz Selim Köşger
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Sanayi Bölgesi, Adana Organize Sanayi 
Bölgesi dördüncü etap genişleme alanı, 
tekstil kent, ayakkabıcılar, mahrukatçılar 
ve mobilyacılar küçük sanayi siteleri gibi 
sanayi bölgelerinin tamamlanmasıyla 
şehrin üretim ve tasarım üstünlüğüne 
sahip hale geleceğini ve katma 
değeri yüksek sanayi ürünlerindeki 
ihracatını artıracağını kaydetti. Vali 
Yavuz Selim Köşger, “Adana’da 
böyle bir yatırımımızın olması iş 
dünyamız açısından büyük bir öneme 
sahip. Çukurova Kalkınma Ajansı, 
sürdürülebilir kalkınma odaklı 
çalışmalarıyla Çukurova Bölgesi'nin 
sosyal ve ekonomik gelişmesine ivme 
kazandırmaya devam etmektedir.” dedi.
Vali Köşger, Adana Metal Sanayi 
içinde 12 bin metrekare alana sahip 
Adana Model Fabrika’nın eğitim ve 
danışmanlık hizmetleriyle sürekli 
iyileştirme, yalın üretim, dijital dönüşüm 
gibi konularda işletmelerin dönüşüm 
yapısını değiştirip insan, makine, 
ekipman, ham madde, malzeme, 
zaman ve enerji kaynaklarının verimli 
kullanımını sağlayacağını aktardı.
 
“MERKEZ YILLIK 500 MİLYON 
LİRA TUTARINDA KATMA DEĞER 
SAĞLAYACAK”
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç ise Adana Sanayi Kampüsü’nün 
bakanlık sayesinde bölge sanayicisi 
için tam bir eğitim kampüsü olduğunu 
aktararak, merkezin her geçen gün daha 
da gelişerek sanayiciye daha etkin ve 
kaliteli hizmet sunduğunu bildirdi. 
Kampüs bünyesinde sanayicinin 
ihtiyaçlarına cevap verecek şekilde; 
Adana Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi (Model Fabrika), Yenilik 
Merkezi, Enerji Verimliliği Merkezi, 
Mesleki Eğitim ve Belgelendirme 
Merkezi ve Sürdürülebilirlik Merkezi'ni 
hayata geçirdiklerini vurgulayan Zeki 

birliği ile bölgemizde çeşitli uygulamalar 
yapmakta ve programlar yürütmekteyiz. 
Burada katettiğimiz mesafeyi ve elde 
ettiğimiz sonuçları küçük bir örnekle 
belirtmek isterim. 3 yıldır uyguladığımız 
verimlilik danışmanlığı programlarımız 
kapsamında destek alan 77 firmanın 42 
mühendis istihdam etmesini sağlamış 
bulunmaktayız.” dedi.
Konuşmaların ardından ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum ve Adana Kadın 
Kooperatifleri Birliği Başkanı Zeynep 
Kırılmış, Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Mehmet Fatih Kacır’a hediye takdim 
etti. Açılış kurdelesinin kesilmesini 
müteakip Bakar Kacır, Sanayi 
Kampüsü’ndeki merkezleri gezerek, 
yetkililerle görüş alışverişinde bulundu. 

Kıvanç, “Her biri iş dünyamıza büyük 
katkılar sağlayan ve geleceğe yönelik 
önemli adımlar atmamıza vesile olacak 
merkezlerdir. Hayata geçirdiğimiz 
bu merkez ile inşallah her yıl bölge 
sanayisine 500 milyon liraya yakın  
bir katma değer sağlamayı 
hedefliyoruz.” diye konuştu. 
Programda ayrıca Çukurova Kalkına 
Ajansı Genel Sekreteri Ahmet Rifat 
Duran da konuşma yaptı. ÇKA 
Genel Sekreteri Ahmet Rifat Duran, 
“Bölgemizde faaliyet gösteren 
işletmelerin verimliliklerinin artırılması, 
sınırda karbon uygulamalarına hazırlıklı 
olabilmeleri için temiz üretim etütlerinin 
yapılması, dijital olgunluk seviyelerinin 
ölçülmesi ve yol haritalarının çıkarılması 
için Bakanlığımız kurum ve enstitüleri iş 

ÇKA Genel Sekreteri Duran, Turizmde Destinasyon Yönetimi Küçük Ölçekli Altyapı Mali Destek 
Programı, Yenilik ve Verimlilik Küçük Ölçekli Altyapı Mali Destek Programı, Üreten Şehirler Programı, 
Güdümlü Proje Desteği, Sosyal Gelişmeyi Destekleme Programı ile desteklenen projeleri anlattı. 

BAŞKAN KIVANÇ: SANAYİ 
KAMPÜSÜ’NDE MODEL 
FABRİKA, YENİLİK, ENERJİ 
VERİMLİLİĞİ, MESLEKİ 
EĞİTİM VE BELGELENDİRME 
İLE SU VERİMLİLİĞİ 
MERKEZLERİNİ HAYATA 
GEÇİRDİK.
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ATO’NUN YENİ BİNASINI 
HİSARCIKLIOĞLU HİZMETE AÇTI
Adana Ticaret Odası’nın (ATO) yeni hizmet binasının açılış kurdelesini 
kesen Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Adana’nın denizi, tarımı, sanayisi ve ticareti ile 
önemli bir merkez olduğunu anımsatarak, ATO’nun yatırımının kent 
ekonomisinin gelişmesine büyük katkı sağlayacağını belirtti.

A dana Ticaret 
Odası'nın (ATO) 
yeni hizmet 

binasının açılışı, Türkiye 
Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu'nun 
katılımıyla gerçekleştirildi. 
Seyhan ilçesi Döşeme 
Mahallesi Turhan Cemal 
Beriker Bulvarı üzerinde 16 
bin 800 metrekare oturum 
alanına sahip yeni hizmet 
binasının; yönetim ve 
kongre merkezi olmak üzere 
iki bölümden oluştuğu, 550 
kişilik konferans salonu, 230 
kişilik meclis salonu ve 140 
araçlık otopark ile hizmet 
vereceği açıklandı. 
ATO Başkanı Yücel 
Bayram'ın ev sahipliği 
yaptığı ve kent protokolünün 
buluştuğu törende konuşan 
TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Adana’da 
içinde ATO’nun da 

bulunduğu üç odanın dünya 
çapında kaliteye sahip 
olduğunu belirterek akredite 
oda sistemini anlattı. 
Hisarcıklıoğlu, "Hizmet 
kalitesinin standardı için 
belirli bir seviyeye ulaşmak 
gerekiyor. Aynı otellerdeki 
gibi odalarımızda da dünya 
genelinde hizmet kalitesini 
ölçen akredite kuruluşları 
var. Bunlar da uluslararası 
kuruluşlar. Uluslararası 
bağımsız kuruluşun 
Adana'daki ticaret odamız, 
sanayi odamız ve ticaret 
borsamıza da verdiği not 
ne biliyor musunuz? Tam 5 
yıldız. Bu şunu gösteriyor; 
Berlin ve Londra'daki oda 
ve borsalar üyelerine hangi 
standartta hizmet veriyorsa 
Adana'da aralarında Ticaret 
Odamızın da bulunduğu 
üç kuruluşumuz da aynı 
standartta hizmetler 
veriyor." diye konuştu. 

stratejik yatırımlarının artık 
bu bölgeye kaydırılması 
lazım. Devlet aklı bunu 
gördü, görüyor. Bundan 
sonra başta savunma 
sanayisi olmak üzere 
sanayi yatırımları buraya 
yönelecek." dedi.  
Yeni hizmet binasının hayırlı 
olmasını dileyen ATO 
Başkanı  Bayram da, "130 
yıllık tarihe sahip olan dev 
çınar olan ATO, kurulduğu 
günden itibaren Adana ve 
ülkemizin ekonomisinin 
güçlenmesi için var gücüyle 
çalışıyor." diye seslenirken  
yeni hizmet binasında 
Serbest Mali Müşavirler 
Odası ve KOSGEB irtibat 
ofisi, İngiltere ve Schengen 
vize ofisi, ihtiyaç haritası ile 
tarımsal destekleme ofisi 
kurduklarını, e-ticaret ve 
hibe destek bilgilendirme 
ofisini de hayata 
geçireceklerini söyledi. 

"STRATEJİK 
YATIRIMLARIN 
ARTIK BU BÖLGEYE 
KAYDIRILMASI LAZIM"
Adana Valisi Yavuz Selim 
Köşger ise coğrafi olarak 
Adana ve çevresinin deprem 
güvenli bölge olduğuna 
dikkat çekti. Türkiye'de 
stratejik yatırımların Adana 
ve çevresinde gelişme 
kaydedeceğini aktaran 
Vali Köşger, "Türkiye'nin 
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ADANA EKONOMİSİ 
KARNAVALLA COŞTU
Bu yıl Türkiye Kültür Yolu Festivalleri kapsamına dâhil 
edilen Nisan'da Adana’da Uluslararası Portakal Çiçeği 
Karnavalı, 9 günde 5 milyar liralık ekonomi yarattı. 
Otellerdeki doluluk oranının zirve yapmasını sağlayan 
karnavalda; yeme-içme ile eğlence noktaları, mağazalar, 
küçük esnaf ve hediyelik eşya stantları büyük ilgi gördü.

B irleştirici ve eğlendirici yönüyle 
olduğu kadar ekonomik 
ve kültürel katkısıyla tam 

bir başarı hikâyesi olan Nisan'da 
Adana’da Uluslararası Portakal Çiçeği 
Karnavalı, narenciyenin başkentinde 
9 gün boyunca büyük coşku yaşattı. 
Türkiye’nin 2023 yılındaki 1 milyar 112 
milyon dolarlık narenciye ihracatında 
124 milyon 372 bin dolar değer ile 
üçüncü sırada bulunan Adana’da 
12’ncisi düzenlenen Nisan'da Adana’da 
Uluslararası Portakal Çiçeği Karnavalı, 
sosyal ve kültürel yaşama katkısı olduğu 
kadar ekonomik anlamda da kent 
ekonomisine önemli kazanımlar sağladı.
 
1,5-2 MİLYON KİŞİ BULUŞTU
Otellerdeki doluluk oranının zirve 
yapmasını sağlayan karnavalda; yeme-
içme ile eğlence noktaları, mağazalar, 
küçük esnaf, hediyelik eşya satışı yapılan 
stantlar büyük ilgi gördü.  

Portakal Çiçeği Karnavalı Fikir Önderi 
ve Nisan'da Adana’da Komitesi 
Başkanı Ali Haydar Bozkurt, şehrin 
30 farklı noktasında 1.000’e yakın 
konser, sergi, etkinlik, söyleşi ve 
atölyenin gerçekleştirildiği dev 
organizasyonun 1,5-2 milyon kişiyi 
Adana’da buluşturduğunu belirtti. 
Her yıl “sevgi ve dostluk” temasıyla 
düzenlenen karnavalın Adana’nın 
marka şehir olması yolunda büyük 
katkılar sağladığını ve yaklaşık 5 milyar 
lira tutarında ekonomi yarattığını 
vurgulayan Bozkurt, yurt dışı 
tanıtımlara ağırlık verecekleri bir sürece 
girdiklerini söyledi. 
 
2025 YILINDA TÜM DÜNYA 
ÇOCUKLARI ADANA’DA OLACAK
Türkiye Kültür Yolu Festivali ile 
birlikte organize edilen Nisan'da 
Adana’da Uluslararası Portakal Çiçeği 
Karnavalı’nda gelecek yıl 23 Nisan 

Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı 
için hazırlıklar yapacaklarını belirten 
Bozkurt, “13’üncü yıla girerken, 
karnavalı Türkiye ve dünyanın 
her yerinden gelen çocuklarla 
kutlayacağımız daha büyük bir şenliğe 
dönüştürmek istiyoruz. Dünyanın bütün 
ülkelerinden çocuklar Adana’ya gelsin, 
portakal çiçeği kokusunu, karnavalını 
yaşasın istiyoruz” dedi.  
Ayrıca karnaval tarihleri dışındaki 
süreçte, nisanda Adana’da olmanın 
güzelliğini anlatmaya odaklanacaklarını 
vurgulayan Bozkurt, “Sadece bir 
hafta değil, tüm nisan ayı boyunca 
Adana’nın gezilmeye, ziyaret edilmeye 
değer olduğunu anlatacağız. Bir başka 
hedefimiz; Adana’yı tanıtırken artık 
bölgemizi de tanıtmaya başladık. Tarsus, 
Kapadokya, Nemrut ve Gaziantep’i 
de anlatıyoruz. Buna daha fazla 
odaklanacağız. Yurt dışı tanıtımlarına 
ağırlık vereceğimiz bir sürece girdik. 
Daha fazla yabancı turist gelmesini 
istiyoruz” diye konuştu.
 
"UYUM İÇİNDE HİZMET ETMENİN 
ÖRNEĞİ OLSUN"
Adana Valisi Yavuz Selim Köşger de 
yaptığı değerlendirmede, Portakal 
Çiçeği Karnavalı’nın Türkiye ve 
Adana turizminin 12 aya yayılması 
noktasında çok güzel bir adım olduğunu 
belirtti. Vali Köşger, “Bunun devamını 
sağlamamız lazım. Kültür Yolu Festivali 
ile birlikte gerçekleştiriliyor olmasını 
çok önemsiyorum. Yeni bir yerel 
seçimden çıktık, yeni yerel yönetimler 
oluştu, Türkiye’de yeni bir aşamaya 
geçildi. Kültür Yolu Festivali ve Portakal 
Çiçeği Karnavalı’nın bakanlığımız, 
yerel idareler ve sivil toplumla birlikte 
gerçekleştiriliyor olması, bundan sonra 
ülkemizde eşgüdüm içinde, uyum içinde 
hizmet etmenin bir başlangıcı, bir baş 
örneği olsun diyorum.” dedi. 
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ÜNLÜ SANATÇILAR YÜZBİNLERİ 
COŞTURDU 
13-21 Nisan tarihleri arasında 
gerçekleştirilen Nisan'da Adana’da 
Uluslararası Portakal Çiçeği Karnavalı 
için Merkez Park ve Atatürk Parkı’nda 
kurulan sahnelerde popüler sanatçılar 9 
gün boyunca muhteşem performanslar 
sergiledi. Merkez Park'taki dev sahnede, 
Murat Boz, Haluk Levent, Ferhat 
Göçer, Gökhan Tepe, Fatma Turgut, 
Emir Can İğrek, Köfn, Mert Demir, 
Tuğba Yurt, Atatürk Parkı'nda ise Gece 
Yolcuları, Aslı Hünel, Kafadar başta 
olmak üzere birçok farklı isim ve grup 
sahne aldı. İsmail Altunsaray ile Öykü 
Gürman, Atatürk Parkı'nda Neşet Ertaş 
türküleriyle seyircilerin karşısına çıktı. 
Toplam 1,5 milyonun üzerinde ekran 
başında izlenen ana sahne konserleri ve 
yaklaşık 100 bin kişinin katıldığı Atatürk 
Parkı sahnesindeki etkinlikler şehirde 
büyük coşku yaşattı. Ayrıca Adana 
Müze Kompleksi ve Kuruköprü Anıt 
Müzesi'nde yer alan sergiler binlerce kişi 
tarafından ziyaret edildi.  Ramazanoğlu 

Kültür Merkezi ile 01 Burda PGM’de 
düzenlenen etkinliklerin yanı sıra 
birbirinden gösterişli kostümlerin 
sergilendiği Karnaval Defilesi’ne kent 
halkı ve turistler büyük ilgi gösterdi. 
Devlet Tiyatroları’nda “Kadınlar, Filler 
ve Saireler”, “Majestik”, “Radyo-yu 
Hümayun”, Yüzleşme” ve “Lobomotolin 
Üç Seferi” adlı oyunlar için Adanalılar 
salonu doldurdu.

RENGÂRENK KORTEJDE KARNAVAL 
COŞKUSU YAŞANDI
Portakal Çiçeği Karnavalı’nın en 
görkemli etkinliği kortej geçişi oldu. 
Atatürk Parkı’ndan başlayıp, Uğur 
Mumcu Meydanı’nda son bulan kortejde 
süslenen araçlara binen ve kostümleriyle 
göz kamaştıran katılımcılar renkli 
görüntüler oluşturdu. Karnaval Korteji 
başta olmak üzere, gelenekselleşen 
Kortej Kostümleri Yarışması, Halk 
Koşusu, Satranç Turnuvası gibi bir 
çok etkinlikle; karnaval rekabete açık 
yarışmalara da sahne oldu. Portakallı 
Lezzetler Yarışması’nda amatör ve 
profesyonel aşçılar narenciyenin en 
lezzetli hâlini tanıttı. Su Korteji ve 
Rengarenk Fest hafızalarda iz bıraktı. 
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ADASO’DA KUZEY MAKEDONYA  
İŞ FORUMU DÜZENLENDİ

A dana Sanayi 
Odası’nda 
(ADASO), Kuzey 

Makedonya Ankara 
Büyükelçisi Jovan 
Manasijevski'nin ve 
Ekonomi Danışmanı Suzana 
Tuneva'nın katılımıyla 
Kuzey Makedonya Ülke 
Günü ve İş Fırsatları 
Toplantısı gerçekleştirildi.
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, Türkiye’nin Balkan 
ülkelerinin tamamı ile ortak 
tarihi, kültürel ve toplumsal 
geçmişi olduğuna dikkati 
çekerek “Türkiye, Kuzey 
Makedonya'yı anayasal 
adıyla tanıyan ilk devlettir. 
Ülkemiz, keza Üsküp'te 
büyükelçi görevlendiren 
ilk devlettir. Ancak bu 
ilişkilerimizi yalnızca 
kültürel ve tarihsel bir 
yaklaşımla ele alamayız. 
Kuzey Makedonya’nın da 
içinde yer aldığı Balkan 
coğrafyası, ticaret hacmi 

ve barındırdığı fırsatlar 
itibarıyla ülkemiz için 
stratejik bir bölge. Türkiye 
için Avrupa’ya ve Dünya'ya 
açılan bir kapı niteliğinde 
olan Balkan coğrafyası, 
uluslararası rekabette 
söz sahibi olmak isteyen 
firmalarımız için adeta bir 
sıçrama tahtasıdır.” dedi.
2023 yılında Türkiye’nin 
Kuzey Makedonya’ya 
ihracatının 600,2 milyon 

dolar ve ithalatının 186,6 
milyon dolar olduğunu 
belirten Kıvanç, “Adana 
özelinde ise bu rakamlara 
baktığımızda Adana’nın 
Kuzey Makedonya’ya 
ihracatının 3,6 milyon 
dolar ve ithalatının ise 
58 bin dolar düzeyinde 
kaldığını görüyoruz. 
Kuzey Makedonya ile 
ticaretimiz maalesef 
istediğimiz seviyelerde 
değil. Ticari ilişkilerimizin 
daha da geliştirilmesi, 
daha ileri seviyelere 

ulaştırılması noktasında 
daha çok çalışmamız 
ve gayret göstermemiz 
gerekmektedir.” ifadelerini 
kullandı. 
 
“TÜRK FİRMALARI, 
MAKEDONYALI 
ÜRETİCİ FİRMALARIN 
ANA TEDARİKÇİLERİ 
ARASINDADIR”
Kuzey Makedonya 
Ankara Büyükelçisi Jovan 
Manasijevski ise karşılıklı 
üst düzey ziyaretler ile Türk 
şirketlerinin Makedonya’da 
stratejik altyapı ve sermaye 
piyasaları alanında önemli 
projeleri üstlendiğini söyledi. 
Büyükelçi Manasijevski, 
“Bu durum İki ülke 
arasındaki yakın ilişkiler 
ve ikili iş birliğinin genel 
olarak sürdürülmesine 
ve geliştirilmesine katkı 
sağlamaktadır. Türkiye, 
Makedonya’nın 7’nci büyük 
ticaret ortağıdır. Türk 
firmaları, Makedonyalı 
üretici firmaların ana 
tedarikçileri arasındadır. 
Kuzey Makedonya’da 
kayıtlı 2 bine yakın Türk 
şirketi farklı sektörlerde 
faaliyet göstermektedir. 
Ülkemizdeki toplam kayıtlı 
yabancı şirketler arasında 
yüzde 25 oranla Türkiye 
birinci sıraya yerleşti. Bu 
rakamları çok daha yüksek 
düzeye çıkaracağımıza 
inanıyoruz.” dedi.
İhracat potansiyeli yüksek 
sanayi ürünlerinde 2 milyar 
dolarlık hacme sahip 
Kuzey Makedonya'nın 
Ekonomi Danışmanı Suzana 
Tuneva, katılımcılara 
ülkesindeki iş fırsatları ve 
yatırım iklimi hakkında 
bilgi verdi. Toplantı, DEİK 
Kuzey Makedonya İş 
Konseyi Başkanı Vedat 
Ergünbaş ile Beta Enerji 
İhracat Müdürü Mahmut 
Sami Saka tarafından 
Kuzey Makedonya 
Cumhuriyeti'ndeki 
başarılı iş hikâyelerine ve 
bilgilendirmelere ilişkin 
sunumlarla sona erdi.

Sanayi, gıda ve tarım ürünlerinde 2,3 milyar dolarlık pazara sahip 
Kuzey Makedonya’nın Ankara Büyükelçisi Jovan Manasijevski, Adanalı 
sanayicileri ülkesindeki yatırım fırsatlarını değerlendirmeye davet etti.

Kuzey Makedonya Ankara 
Büyükelçisi Jovan Manasijevski
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D amga kelime anlamı 
olarak yara izi, leke, 
kişiyi işaretleyen 

bir utanç ve aşağılama 
işaretini ifade eder. Ruhsal 
bozukluğu olan bireyler, 
tarih boyunca en çok 
damgalama ve ayrımcılığa 
maruz kalan gruplardan 
birini oluşturmuştur. 
Toplumda, ruhsal hastalıklar 
genellikle anormal ve sapkın 
olarak algılanmış, bu da 
damgalama ve dışlanma ile 
sonuçlanmıştır.
Ruhsal hastalıkların 
toplumda yarattığı korku 
ve endişe, hastaların 
dışlanmasına ve izole 
edilmesine neden 
olmuştur. Çoğu zaman, 
ruhsal bozuklukları olan 
kişiler, hastaneye tedavi 
için başvurduklarında 
bile toplumda anormal 
veya tehlikeli olarak 
görülmektedirler.
Damgalama, ruhsal 
bozukluk tanısı konulmuş 
hastaların tedaviye erişimini 
ve katılımını engelleyen 

önemli bir faktördür. Bu 
damgalama, hastalıkların 
gerçekliği ve tedavi 
edilebilirliği konusundaki 
yanlış inanışlarla yakından 
ilişkilidir. 
Ruhsal bozukluk tanısı 
konulmuş hastalar, 
tüm hastalar içinde, 
damgalanmanın olumsuz 
sonuçlarına en fazla maruz 
kalan bireylerdir. Bu durum 
ruhsal bozuklukların tanı 
ve tedavilerinin önündeki 
en büyük engellerden 
biridir. Ruhsal hastalıkların 
gerçek birer hastalık 
olmadığı, bu hastaların 
toplumda izole edilip 
kilitli tutulması gerektiği, 
asla normal yaşamlarına 
dönemeyecekleri, tehlikeli 
oldukları gibi olumsuz ve 
yanlış inanışlar toplumda 
oldukça sık görülür. 
Ruhsal bozukluğu olan 
insanlara ilişkin toplumsal 
damgalamada hastalıklara 
karşı bilgi eksikliği dışında 
kitlesel iletişim araçlarının 
da etkisi vardır. En çok 

da medyanın etkisi 
bulunmaktadır.
Medyanın etkisi, ruhsal 
hastalıkların toplumda 
yanlış temsil edilmesine 
ve damgalamaya katkıda 
bulunmaktadır. Filmlerde ve 
televizyon programlarında, 
ruhsal hastalıklar 
genellikle zarar verici 
veya tehlikeli karakterlerle 
ilişkilendirilmekte, bu da 
toplumsal damgalamayı 
artırmaktadır.
Damgalama ile mücadelede 
eğitim, önemli bir role 

sahiptir. Toplumsal 
bilinçlendirme kampanyaları 
ve damgalama karşıtı 
eğitimler, toplumun ruhsal 
hastalıklar hakkındaki yanlış 
inanışlarını ve ön yargılarını 
azaltabilir.
Damgalama ile mücadelede, 
toplum liderleri, medya 
temsilcileri ve sağlık 
çalışanları gibi gruplar 
önemli bir rol oynayabilir. 
Medya, doğru ve dengeli bir 
şekilde ruhsal hastalıkları 
temsil ederek toplumsal 
bilinç oluşturabilir.
Damgalanma, ruhsal 
hastalığı olan bireylerin 
yaşam kalitesini olumsuz 
etkileyen ve tedaviye 
erişimlerini engelleyen 
önemli bir sorundur. İçsel 
damgalamayla mücadele, 
hastaların tedaviye olan 
katılımını artırabilir ve 
yaşamlarını olumlu yönde 
etkileyebilir.
Ruhsal hastalıklarda 
damgalama sorunu, 
toplumun geniş kesimlerini 
ilgilendiren ve ancak 
toplumsal bilinç ve eğitimle 
çözülebilecek karmaşık 
bir sorundur. Damgalama 
ile mücadelede atılacak 
adımlar, ruhsal hastalıkları 
olan bireylerin yaşamlarını 
iyileştirecek ve toplumsal 
farkındalığı artıracaktır.

RUHSAL HASTALIKLARDA DAMGALAMA 
VE TOPLUMSAL ALGI

Dr. Ekrem Tok Ruh Sağlığı ve 
Hastalıkları Hastanesi 

Başhekimi Uzm. Dr. Ali Taşdemir
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GİRİŞİMCİLER, YATIRIMCILARLA BULUŞTU
Ç ukurova Kalkınma 

Ajansı (ÇKA), 
Adana’da girişim 

sermayesi fonları, melek 
yatırımcılar, girişimciler ve 
ekosistem paydaşlarının 
katılımı ile “Çukurova 
Yatırımcı- Girişimci 
Buluşması” gerçekleştirdi.  
Programı başarıyla 
tamamlayan girişimcilerin 
sahne aldığı etkinlikte, 
ekosistem paydaşları 
ile girişimcilik ortamı 
değerlendirildi ve geleceğe 
ilişkin planlar yapıldı.
ÇKA Genel Sekreteri 
Ahmet Rifat Duran, açılışta 
yaptığı konuşmada, ajansın 
uzun yıllardır girişimcilik 
konusunda çalıştığını 
belirterek, bu konudaki 
faaliyetler hakkında 
açıklamalarda bulundu.
Duran, “Gençlerimizin 

maaşlı iş arayanlar değil de 
iş fikirleri hayal eden, ürün 
ve hizmet tasarlayanlar 
olmalarını ve bu hayal 
ettikleri yolda da uygun 
eğitim ve finansal desteklere 
erişmelerini istiyoruz.” dedi.  
Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Başkanı Zeki 
Kıvanç ise ekonomik 
büyümenin en önemli 

iki yapı taşından birinin 
girişimcilik, diğerinin 
ise yenilik-inovasyon 
olduğunu belirtti. Kıvanç, 
Türkiye'de girişimciliğin 
ekonomi üzerindeki 
etkisinin kavranmasının 
sevindirici olduğunu ifade 
ederek, “Büyük düşünün. 
Unutmayın ki her şey 
hayalle başlar. En özgür 
olduğumuz alan bizim 

hayalimiz. Kimse bizim 
hayalimize engel olamıyor. 
Kendinize hedef koymanız 
çok önemli." dedi.
Mentör ve Yatırımcı Nuri 
Murat Avcı da Türkiye'de 
girişimcilikte devlet 
desteğinin çok önemli 
olduğunu belirterek, önemli 
tavsiyelerde bulundu.
Daha sonra ise 11 girişimci 
projelerini anlattı. 

Büyükelçi Rybak: Ticaret hacmi hedefimiz 5 milyar dolar
Adana'da bir dizi ziyaret 
ve incelemelerde bulunan 
Belarus Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Victor Rybak, 
Türkiye ile olan ticaret 
hacmini 3-4 yıl içinde 5 
milyar dolar seviyesine 
taşımak istediklerini söyledi. 
Büyükelçi Rybak, Adana 

Türkiye ile her alanda 
ekonomik ve ticari ilişkilerin 
gelişmesinin kendileri için 
büyük önem taşıdığını 
kaydeden Büyükelçi Rybak, 
Türkiye ile ülkesi arasındaki 
ikili ticaretin 2022 yılında 
1,2 milyar dolar seviyesinde 
gerçekleştiğini, bu rakamın 
geçen yıl 1,6 milyar 
dolar seviyesini çıktığını 
anımsatarak, “Hedefimiz 
ise 3-4 yıl içinde Türkiye 
ile olan ticaret hacmini 5 
milyar dolar seviyesine 
çıkarmaktır.” dedi. 
İki ülke arasındaki ticari 
ilişkilerin ve iş birliklerinin 
daha da geliştirilmesi 
gerektiğine dikkat çeken 
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç ise Belarus 
Cumhuriyeti ile karşılıklı 
iş birliğinin artırılmasının 

Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Bayık ile birlikte Adana 
Sanayi Odası'nı (ADASO) 
ziyaret ederek, Başkan Zeki 
Kıvanç, Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, Meclis 
Başkan Yardımcısı Fırat 
Karalı ve Genel Sekreter Veli 
Oğuz ile görüştü. 

şart olduğunu, bu konuda 
Adanalı sanayiciler olarak 
iş birliğine hazır olduklarını 
belirtti. Türkiye'nin, Belarus 
Cumhuriyeti'nin tam 
bağımsızlığını tanıyan ilk 
ülke olduğunu aktaran 
Başkan Zeki Kıvanç, 
Adana'dan Belarus’a 
2023 yılında 14,8 milyon 
dolarlık ihracat ve 2,7 
milyon dolar seviyesinde 
ithalat gerçekleştirildiğini, 
Adana’nın merkezinde 
bulunduğu Çukurova 
bölgesinin sahip olduğu 
güç ve birikimle Belarus’un 
ihtiyaç duyduğu birçok 
sektör için önemli tedarikler 
sağlayabileceğini ifade 
ederek, karşılıklı iş 
birliği imkânlarının ve 
fırsatların kapsamlı şekilde 
değerlendirileceğini belirtti. 
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ADASO İLE VİLNİUS ARASINDA İŞ BİRLİĞİ 
PROTOKOLÜ İMZALANDI
A dana Sanayi 

Odası (ADASO) 
ile Litvanya 

Cumhuriyeti’nin Başkenti 
Vilnius’un ticaret, sanayi ve 
zanaatkarlar odası arasında 
karışlıklı olarak ticari 
ve ekonomik iş birlikleri 
oluşturulması konusunda 
protokol imzalandı. 
Litvanya Cumhuriyeti 
Ankara Büyükelçisi 
Ricardas Degutis 
beraberinde Mersin Fahri 
Konsolosu Armağan 
Öner, Vilnius Ticaret, 
Sanayi ve Zanaatkarlar 
Odası Konsey Üyesi Irena 
Joksiene ve Oda üyeleriyle 
birlikte ADASO’yu ziyaret 
etti. Litvanya heyetini 
misafir eden ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, 

“İki ülke arasındaki ticari 
ilişkilerin ve iş birliklerinin 
daha da geliştirilmesini 
amaçladığımız 
toplantıya ev sahipliği 
yapmaktan duyduğumuz 

memnuniyetimizi belirtmek 
isterim. İkili ticaret 
verilerine baktığımızda 
ise; 2023 yılında ticaret 
dengesinin son 10 yılda 
çoğunlukla Litvanya lehine 
gerçekleştiği görülmektedir. 
Türkiye, 2023 yılında 470,5 
milyon dolar ihracatına 
karşılık, Litvanya’dan 
474,5 milyon dolar ithalat 
gerçekleştirmiştir. Adana 
ve Litvanya ikili dış ticareti 

incelendiğinde ise, şehrimiz 
2023 yılında 21 milyon dolar 
ihracat ve 150 bin dolar 
ithalat gerçekleştirmiştir. 
Maalesef bu rakamlar 
istediğimiz seviyelerde 
değildir. Bölgemiz, 
Litvanya’nın ihtiyaç 
duyduğu birçok sektör 
için önemli bir tedarikçi 
konumundadır.” dedi. 
Büyükelçi Degutis, 
Adana’nın önemli bir 
dış ticaret kenti olması 
nedeniyle tercih ettiklerini 
belirtip bölgenin ekonomik 
yapısını, iş kurma ve 
iş yönetme süreçlerini 
öğrenmeye çalıştıklarını 
aktardı. Program 
kapsamında 20'den fazla 
firmanın katılımıyla B2B 
görüşmeleri yapıldı. 

Kırgızistan, Adana ile ticaret hacmini geliştirmek istiyor
Kırgızistan Cumhurbaşkanı 
Batken Bölgesi Özel 
Temsilci Danışmanı Elvira 
Borombaeva ile birlikte bir 
dizi temasta bulunmak üzere 
Adana’ya gelen Kırgızistan 
Heyeti, Adana Sanayi 
Odası’nı (ADASO) ziyaret 
ederek Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç ile 
yatırım fırsatlarına ilişkin 

görüş alışverişinde bulundu. 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan 
Şire, Meclis Başkan 
Yardımcısı İsmail 
Yağmur ve sanayicilerin 
katıldığı toplantıda 
konuşan Başkan Kıvanç, 
“Kırgız Cumhuriyeti’nin 
bağımsızlığını tanıyan ilk 
ülke Türkiye olmuştur. 

Bugünkü stratejik 
ortaklığımız uzun yıllardır 
devam etmektedir. Bizler 
bu noktada karşılıklı iş 
birliklerini geliştirip daha 
yakın olmalıyız.” dedi. 
Kırgızistan’da aktif olarak 
faaliyet gösteren 300 
Türk firmasının toplam 
250 milyon doları aşan 
yatırımının bulunduğunu 
aktaran Kıvanç, 2023 yılı 
verilerine göre Türkiye’nin 
Kırgızistan’a toplam 
ihracatının 961 milyon dolar, 
ithalatının ise 204 milyon 
dolar seviyesinde olduğuna 
dikkat çekti. Adana özelinde 
ise ikili ticaret hacminde 
2023 yılı verilerine göre 
4,8 milyon dolar ihracat 
ve 1,3 milyon dolar 
ithalat gerçekleştirildiğini 
anımsatan Kıvanç, Adana’nın 

da içinde yer aldığı Çukurova 
Bölgesi'nin sahip olduğu güç 
ve birikimle Kırgızistan’ın 
ihtiyaç duyduğu birçok 
sektör için önemli tedarikler 
sağlayabileceğini vurguladı. 
Türkiye'yi stratejik ortak 
gördüklerini belirten 
Cumhurbaşkanı Batken 
Bölgesi Özel Temsilci 
Danışmanı Elvira 
Borombaeva ise geçmişten 
günümüze kardeş ülke 
Türkiye ile çok kuvvetli 
ilişkilerinin olduğunu, 
son yıllarda Türkiye ile 
Kırgızistan arasındaki 
faaliyetlerin büyük ilerleme 
kaydettiğini söyledi. 
Borombaeva, Adana’ya  
gelmelerinin sebebinin ise 
sanayicilerle tanışmak ve 
ticari ilişkileri canlandırmak 
olduğunu sözlerine ekledi. 
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ADANA İLE VİETNAM İLİŞKİLERİNDE  
YENİ DÖNEM BAŞLIYOR

T ürkiye’nin dış 
ticareti geliştirme 
kapsamında 

oluşturduğu Uzak Ülkeler 
Stratejisi kapsamında 
belirlediği 18 ülke arasında 
bulunan Vietnam’ın Ankara 
Büyükelçisi Do Son Hai, 
ekonomik iş birliğini 
geliştirmek amacıyla Adana 
Sanayi Odası’nı (ADASO) 
ziyaret etti. Güneydoğu 
Asya Uluslar Birliği’ne 
(ASEAN) üye 10 ülke 
arasında bulunan Vietnam’ı 
Türkiye’de temsil eden 
Do Son Hai’yi ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum misafir etti. 

Vietnam İstanbul Fahri 
Konsolosu Ali Tezölmez’in 
de katıldığı görüşmeye 
ADASO Meclis Başkan 
Yardımcısı Fırat Karalı, 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Erdoğan Şire, 
Yönetim Kurulu Üyesi Rafet 
Milli ve Genel Sekreter Veli 
Oğuz da eşlik etti.
 
KIVANÇ, ADANA’NIN 
YATIRIM 
AVANTAJLARINI 
ANLATTI
Başkan Kıvanç, konuk 
büyükelçiye Adana’nın 
dünya ticaretindeki yeri, 
coğrafi konumundan 
dolayı sahip olduğu 

avantajlar, tarımsal üretim 
gücü, sanayi potansiyeli, 
gelişen altyapısı ve artan 
yatırımları hakkında bilgi 
verdi. Vietnam ile Adana 
arasındaki ekonomik iş 
birliği ve yatırımların 
artırılması gerektiğine ve bu 
konuda her türlü iş birliğine 
hazır olduklarını belirten 
Kıvanç, tekstil, hazır giyim, 
otomotiv ve yan sanayi 
ürünleri, plastik ve kauçuk 
ürünleri, kimyasal ürünler 
ile bakliyat ürünlerinin 
ihracatının artırılmasını 
arzu ettiklerini söyledi. 
Vietnam’dan özellikle 
tahıl, bakliyat, kuru meyve 
ve fındık ürünlerinden 
talep geldiğini kaydeden 
Kıvanç, halı, inşaat ve yapı 
malzemelerinde de ihracat 
potansiyelinin yüksek 
olduğunu dile getirdi.
 
“ADANA, VİETNAM’IN 
ORTA DOĞU PAZARINA 
AÇILMASI İÇİN ÖNEMLİ 
BİR MERKEZ”
Türkiye’nin 2023 yılında 
Vietnam’a 408,4 milyon 
dolar ihracat yaptığını, 

bu ülkeden yapılan yıllık 
ithalatın 2,5 milyar dolar 
düzeyinde gerçekleştiğini 
aktaran Kıvanç, “Karşılıklı 
ticarete baktığımızda Adana 
özelinde Vietnam’a geçen 
yıl 21,5 milyon dolar ihracat 
gerçekleştirdik. İthalat 
tutarımız ise 17,3 milyon 
dolar civarında bulunuyor. 
Adana, Güneydoğu Asya 
Ülkeleri Birliği pazarı için 
birçok sektörde önemli 
tedarikçi konumundadır. 
Aynı şekilde Adana, 
Vietnam için Orta Doğu 
pazarına açılma konusunda 
önemli bir merkezdir. Ticari 
ilişkilerimizi geliştirmek 
için daha çok çalışmamız 
gerektiğine inanıyorum.” 
diye konuştu. 
 
“ADANALI 
SANAYİCİLERE 
VİETNAM’DAKİ 
YATIRIM FIRSATLARINI 
ANLATACAĞIZ”
Vietnam'ın Ankara 
Büyükelçisi Do Son Hai 
ise Türkiye'yi Vietnam için 
önemli bir ticaret ve yatırım 
ortağı olarak gördüğünü ve 
iki ülke arasındaki ekonomik 
ilişkilerin büyük bir 
potansiyele sahip olduğunu 
dile getirdi. Vietnam’ın 
dünyanın en hızlı büyüyen 
ekonomilerinden biri 
olduğunu belirten Büyükelçi 
Hai, 98 milyon nüfuslu 
ülkesinde tarım, gıda, tekstil, 
elektronik, otomotiv ve 
turizm başta olmak üzere 
birçok sektörde yatırım 
imkânları bulunduğunu 
anlattı. Büyükelçi Hai, 
ilerleyen günlerde Adanalı 
sanayicilere ülkesindeki  
yatırım ve ticaret fırsatlarını 
anlatacak geniş bir toplantı 
düzenlemek istediklerini, bu 
etkinlikte ikili iş görüşmeleri 
programı da organize 
etmeyi planladıklarını 
söyledi. Toplantı daha 
sonra Vietnam'daki yatırım 
imkânları ve karşılıklı iş 
olanaklarının anlatılmasıyla 
son buldu.

Adana Sanayi Odası’nı ziyaret eden Vietnam’ın Ankara Büyükelçisi Do 
Son Hai, 98 milyon nüfuslu ülkesinde tarım, gıda, tekstil, elektronik, 
otomotiv ve turizm başta olmak üzere birçok sektörde yatırım 
imkânları bulunduğunu belirtti.
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SANAYİCİLER DİJİTAL DÖNÜŞÜM 
VE İNOVASYON İÇİN BULUŞTU
Dijital OSB Buluşmaları 2024 etkinliğinde konuşan ADASO Başkanı 
Kıvanç, “Sanayi Kampüsümüzde sanayicimizin ihtiyaçlarına cevap 
verecek şekilde; Model Fabrika, Yenilik, Enerji Verimliliği, Mesleki 
Eğitim ile Su Verimliliği merkezlerini  hayata geçirdik. Kampüsümüzün 
faaliyetlerini çeşitlendirip kapasitesini artıracağız. Olmazsa olmazımız 
yalın ve dijital dönüşümdür.” dedi. 

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
Sanayi Kampüsü 

ev sahipliğinde HYF 
Fuarcılık A.Ş. ve Endüstriyel 
Otomasyon Sanayicileri 
Derneği iş birliğinde 
Dijital OSB Buluşmaları 
2024 Adana etkinliği 
gerçekleştirildi. Etkinliğe 
ADASO Başkanı Zeki 
Kıvanç, Meclis Başkan 
Yardımcısı Fırat Karalı, 
HYF Fuarcılık Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan 
Yüksel, Endüstriyel 
Otomasyon Sanayicileri 
Derneği (ENOSAD) 4. ve 5. 
Dönem Başkanı Sedat Sami 
Ömeroğlu, ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz ve çok 
sayıda ilgili katıldı. 
 
“OLMAZSA OLMAZIMIZ 
YALIN VE DİJİTAL 
DÖNÜŞÜMDÜR”
Toplantının açılışında 
konuşan ADASO 
Başkanı Zeki Kıvanç, iş 
dünyasında inovasyonun 
ve dijitalleşmenin önemine 
dikkat çekerek, değişen 

dünyaya uyum sağlamanın 
ve verimliliği artırmanın 
önemli olduğunu dile 
getirdi. Kıvanç, “Sanayi 
Kampüsümüzde 
sanayicimizin ihtiyaçlarına 
cevap verecek şekilde; 
Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi (Model Fabrika), 
Yenilik Merkezi, Enerji 
Verimliliği Merkezi, Mesleki 
Eğitim ve Belgelendirme 
Merkezi ile Su Verimliliği 
Merkezi’ni hayata 
geçirdik. İhtiyaca göre de 
merkezimizin faaliyetlerini 

çeşitlendirip kapasitesini 
artıracağız. Her biri iş 
dünyamıza büyük katkılar 
sağlayan ve geleceğe 
yönelik önemli adımlar 
atmamıza vesile olacaktır.   
İşte tam da bu noktada 
merkezlerimizden alınan 
eğitim ve danışmanlık 
hizmetleri ön plana çıkıyor. 
Bu hizmetler sayesinde 
sanayicimiz ilave bir 
yatırım yapmadan mevcut 
makine parkları ile üretim 
süreçlerini verimli hale 
getiriyor.” diye konuştu. 

“ENDÜSTRİYEL 
OTOMASYON VE 
DİJİTAL DÖNÜŞÜMDE 
ÖNCÜ ROL 
OYNUYORUZ”
Hakan Yüksel ise 
konuşmasında, sanayicileri 
bir araya getirmenin 
önemine vurgu yaptı. 
Yüksel, "Buradaki temel 
amacımız, sanayicilerimizi 
bir araya getirerek iş birliği 
ve inovasyonu teşvik etmek. 
Bu organizasyon, son iki 
yıldır teknoloji gelişim 
uzmanları tarafından büyük 
ilgiyle takip edilen bir 
program haline geldi." dedi.
Daha sonra söz alan 
Sedat Sami Ömeroğlu da 
ENOSAD'ın endüstriyel 
otomasyon ve dijital 
dönüşüm konularında 
öncü bir rol oynadığını 
dile getirdi. Türkiye'de 
Endüstri 4.0 kavramının 
tanıtılması ve benimsenmesi 
için çalışmalar yaptıklarını 
belirterek, bu sürecin 
önemine değindi.

DİJİTAL DÖNÜŞÜM VE 
İNOVASYON KONULARI 
İRDELENDİ 
Adana Sanayi Kampüsü'nde 
gün boyu süren Dijital 
OSB Buluşmaları'nda, 
Logosoft Distiribütörlük 
Destek Faaliyetleri, 
Microsoft Copilot, Sap 
Business One Şirketlere 
Getireceği Faydalar, 
Honeywell Endüstriyel 
Otomasyon, Endüstride 
Verimlilik Çözümleri, 
Elektrifikasyon ve Hareket 
Bölümü,  Enerji Girişinden 
Yüklere: Endüstriyel 
Verimlilik Çözümleri, 
Robotik Ve İmalat 
Otomasyonu Bölümü, 
Geleceğin Fabrikaları-Yeni 
Teknolojiler ve Ürünler, 
Endüstriyel İşletmelerde 
Enerji Verimliliği ve Karbon 
Ayak İzi, Tasarımdan 
İmalata yüzde 70’e Varan 
Maliyet Tasarrufu, MCS 
Otomasyon, İmalat 
İşletmelerinde Akıllı Üretim 
Teknolojileri, Model Fabrika 
ve Öğren Dönüş Programı, 
Akıllı Üretim Hatlarında 
Kullanılan Robotik 
Otomasyon ve Yapay Zekâ 
Uygulamaları konularında 
sunumlar gerçekleştirildi. 

ENOSAD 4. ve 5. Dönem 
Başkanı Sedat Sami Ömeroğlu

HYF Fuarcılık Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Yüksel
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DİJİTAL DÖNÜŞÜM ADANA’DAN BAŞLADI
Trendyol ve UNDP "Yarının Köyleri" ortak girişimi ile bölgesel eşitsizlikleri azaltmak ve yerel 
üreticilerin pazara erişimini ve gelirini artırmak için kırsal alanlara dijital araçları getiriyor. Proje 
kapsamında, kırsal kalkınma odaklı ilk dijital merkez Adana Kürkçüler’de faaliyete geçti.

T ürkiye’nin lider, 
dünyanın önde 
gelen e-ticaret 

platformlarından Trendyol 
ve Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programı 
(UNDP) iş birliği ile 
yürütülen ve Türkiye’nin 
dört bir yanındaki köylere 
dijital dönüşüm fırsatı 
sağlayarak kırsal kalkınmayı 
destekleyen “Yarının 
Köyleri” projesi kapsamında 
ilk dijital merkez Adana 
Kürkçüler’de açıldı.
Projenin yerel ortağı 
Sarıçam Belediyesi’ne ait ve 
kısmen atıl durumdaki bina, 
Kürkçüler Dijital Merkezi 
olarak yeniden tasarlandı 
ve işlev kazandırıldı. 
Merkezde iki eğitim salonu, 
son teknoloji donanımın 
yer aldığı teknoloji atölyesi, 

açık ve kapalı alandan 
oluşan ortak çalışma alanı, 
çocuk oyun alanları ve 
dijital tarım demonstrasyon 
alanı oluşturuldu.  Ayrıca 
merkezde donanımlı 
bilgisayarlar, 3D yazıcı, 
fotoğraf stüdyosu da 
kuruldu. Benzer bir dijital 
merkez, 2024'te İzmir 
Ulamış'ta ve Diyarbakır 
Bağıvar'da açılacak. Şubat 
depremlerinde en büyük 
yıkımı yaşayan illerden biri 
olan Hatay'da dördüncü bir 
pilot köy, ortak girişimin 
bir sonraki aşamasına dâhil 
edilecek.
Proje kapsamında belirlenen 
köylerde kurulan dijital 
merkezler; çocuklar, 
gençler, kadınlar ve engelli 
bireyler başta olmak üzere 
kooperatifler ve yerel 
üreticilerin de aralarında 
olduğu geniş bir kitleye 
yönelik kapasite geliştirme 
faaliyetleri sunuyor. Farklı 
modellemeler ile akıllı tarım 
uygulamaları konusunda 
çiftçilere danışmanlıklar 
sağlanıyor. Ayrıca, eğitim 
ve sağlık hizmetlerinde 
dijital uygulamaların 
kullanımı, bilgisayar destekli 
tasarım gibi farklı alanlarda 
hizmetler de bulunuyor.

ADANA’DA HEDEF 
ÜRÜNLER NARENCİYE, 
BİBER, PAMUKLU 
KUMAŞ VE DOKUMA 
KİLİM
Verimliliği artırmak ve 
sürdürülebilirliği geliştirmek 
amacıyla tarımda dijital 
araçların kullanılması; 
Yarının Köyleri girişiminin 
yenilikçi odak noktalarından 
biri.  Proje hazırlıklarının 
bir parçası olarak, üç 
pilot köyün her biri için 
öne çıkarılacak bir dizi 
farklı yerel "odak ürün" 
belirleyen bir yol haritası 
yerel paydaşlarla iş birliği 
içinde belirlendi.  Adana için 
narenciye, biber, pamuklu 
kumaş ve dokuma kilim; 
Diyarbakır için badem, 

karpuz, üzüm, menengiç, 
bakır ve ipek tekstil; İzmir 
için ise enginar, zeytin, 
buğday, keçiboynuzu, el 
yapımı keçe ve dantel iğne 
oyası belirlenen ürünler 
arasında yer alıyor. 
Dijital merkezde sunulan 
hizmetler, geleneksel yerel 
ürünlerin katma değerli 
ürünlere dönüştürülmesine 
yardımcı olacak. 
Narenciye ile ev temizlik 
ürünleri, doğal saç bakım 
ürünleri, vücut losyonları 
üretilebilecek. Ayrıca 
kurutulmuş kabuklar oda 
kokusu, çay, aromaterapi 
ürünlerine dönüştürülecek. 
Karaisalı yöresinde üretilen 
biberler de ezme, reçel, 
dip sos, baharat ve salça 
olarak yeni pazarlara 
yönelik ürünler olarak 
işlenecek. Çukurova’nın 
meşhur pamuğu ve Aladağ 
kilimleri; sentetik içermeyen 
giysiler, minder kılıfı, tablet 
kılıfı, telefon askısı ve diğer 
aksesuarlar için hammadde 
olarak kullanılacak ve 
üreticilerin gelirini artıracak.
Projeyle 2028 sonuna kadar 
10 köyde 1 milyon kişiye 
ulaşarak yerel ekonominin 
ve sosyal kalkınmanın 
desteklenmesi hedefleniyor.








